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Čistejše vode ob občinskem 
prazniku Vipave

Pred vami je druga številka 
Latnika - zgornjevipavskega 
časnika. Upamo, da smo ga v 
pripravah dobro obrezali, da je 
bogato ozelenel in da ga bomo v 
prihodnje umno in redno mesečno 
škropili ter pozneje z njega bogato 
trgali. Letos ga bomo obdelovali 
in iz njega brali še šestkrat,
(z izjemo meseca avgusta, ko ga 
bomo sončili na dopustu).
Seveda ne pričakujemo, da bo nje
govo zorenje minilo brez napadov 
škodljivcev, časnikarskih bolezni, 
ujm in toče. Z vašo pomočjo pa ga 
bomo, drage bralke in bralci, lažje 
ubranili pred vsemi nevšečnostmi, 
z vašimi prispevki bo tudi vaš v 
ustvarjalnem smislu, tako ga boste 
imeli še raje, takorekoč posvojili 
ga boste. Naše vabilo k sodelova
nju tako velja za vedno: pišite nam

(pisma bralcev čakamo do 20.v 
mesecu), prispevajte informacije 
o vašem kraju, delu, okolici, prire
ditvah za katere veste. Prispevajte 
vice in satire, ki vam padejo na pa
met. Pišite, hvalite in kritizirajte: o 
vsem, kar se vam zdi vredno vaše 
pozornosti. Če se boste odločili, 
nam pošljite vaše prispevke na naš 
naslov NOVA NOVA d.o.o., Gori
ška 17, Ajdovščina ali na E-mail 
naslov: radionova@siol.net, lahko 
pa na računalniški disketi, ki jo 
prinesete osebno na Radio Nova. 
Če prve številke niste prejeli se 
opravičujemo, v bodoče jo ob va
šem opozorilu gotovo boste. Nekaj 
številk bo vedno še na voljo v avli 
Občine Ajdovščina in Vipava. 
Hvala za vašo pozornost in vaše 
razumevanje!

Ivan Mermolja
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“Vesela sem ponovne potrditve za moje delo. To je nagrada, ki 
sem jo prejela na Melodijah morja in sonca. Iz nje bom prav go
tovo lahko črpala moč za novo ustvarjanje. Želim si, da bi bila 
pesem tudi vaša popotnica v dolgo vroče poletje. ”

Polona
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Na Predmeji so krajani in borci obnovili spomenik

Borčevska proslava 
na dan državnosti

Območna borčevska organizacija je 
na dan državnosti pripravila tradici
onalno proslavo na Predmeji, letos 
pred obnovljenim spomenikom. 
Moči so združili krajani Predmeje 
in krajevna borčevska organizacija. 
S prostovoljnimi prispevki so zbrali 
350 tisoč tolarjev za material in 
udarniško delali. Mlajša generaci
ja borcev pa je prevzela skrb nad 
brunarico nekdanje partizanske 
karavle P-5.
Slavnostni govornik, minister za 
družino in socialo, Vlado Dimov- 
ski, v katerem se pretaka gorjanska 
kri, je med drugim povedal, da smo 
Slovenci pred novimi izzivi, ko 
želimo postati enakopravni člani 
evroatlantskih integracij, vendar 
pa ne smemo pozabiti na preteklost. 
Dosežke naših prednikov moramo 
ohraniti za rodove, ki prihajajo.

Tudi Marjan Poljšak je v svojem 
pozdravu govoril o mejnikih pre
teklosti, predvsem pa se je dotaknil 
mlajše generacije, ki je na udaru 
‘propagande novih zavojevalcev’. 
Kultura filmskih in TV limonad, 
posojila, zakonodaja, propaganda 
o človekovih pravicah, vse to služi 
samo za zamegljevanje njihovih po
tez. V obrambo pred njimi moramo 
združiti vse posameznike in skupi
ne slovenskega naroda v novo moč, 
je menil ajdovski župan.
V kulturnem programu so sodelo
vali oktet Castrum, otliški šolarki, 
gorjanske ženske in pevski zbor 
Varstveno delavnega centra iz Aj
dovščine.

Sh

Kresovanje v 
Budanjah

Predzadnjo junijsko nedeljo so bile Budanje kot opustele. Večina krajanov 
seje udeležila kresovanja na igrišču nad vasjo. Že popoldne so krajani obis
kali 8 ponudnikov na budanjskem delu Vipavske vinske ceste, večer pa so 
obogatili s pestrim kulturnim programom. Na odru so se zvrstili budanjski 
pevski zbori, učenci podružnične šole ter dramska igralca Polde Bibič in 
Danilo Benedičič. Najboljši budanjski in dolgopoljski vinarji so prejeli pri
znanja za njihovo izbrano kapljico. Ob kresu, ki so ga pripravili budanjski 
fantje, pa je bilo dovolj časa tudi za pogovor z »izseljenci«. Vabila so namreč 
poslali na skoraj 150 naslovov Budanjcev, ki jih je življenjska pot zapeljala 
iz domačega kraja.

110-letnica gasilskega društva v Podnanosu

Vedno na pomoč
Kakšne lastnosti imajo vsakoletni 
dobitniki občinskega priznanja? Vsi 
so dobri ljudje, ki delujejo v prid 
skupnosti na različnih področjih. 
Dejavnosti posvetijo velik del pro
stega časa, in to z dobro voljo in 
skupinskim delom. Še eno skupno 
lastnost imajo - nagrade za njihovo 
delo niso mastne plače in diplome, 
ampak hvaležnost ljudi, ki jim po
magajo. Tako deluje tudi Prosto
voljno gasilsko društvo Podnanos, 
ki gaje občina Vipava ob 110-let- 
nici delovanja počastila z najvišjim 
občinskim priznanjem. V njem se 
zrcali 110 let pomoči v težkih raz
merah ob katerikoli uri vsem, ki jo 
v stiski potrebujejo, pa naj bodo to 
požari, druge naravne nesreče ali 
reševanje poškodovancev iz težko 
dostopnih predelov.

ZGODBA O NASTANKU

Zgodba o nastanku društva je 
ovita v zgodovinsko meglo. Po 
mitični različici naj bi društvo za
čelo delovati 4. maja 1892 v hiši 
Edvarda Tavčarja, kjer so se zbrali 
vaški možje, da bi z ustanovitvijo 
gasilskega društva ščitili družbo 
in pomagali posameznikom v pri
meru požara in drugih nesreč. Bolj 
verjetna pa je zgodba, povezana s 
prepisom zapisnika ustanovnega 
občnega zbora društva, ki ga gasilci 
hranijo v društvenem arhivu. Po 
njem so že 3. januarja 1892 s poro
čilom in branjem pravil, uvrstitvijo 
članov v razne oddelke, kot so ple
zalci, gasilci in varuhi, ter volitvami 
v novi odbor formalno začeli z dru
štvenim delovanjem. V naslednjih 
letih se jim je pridružilo vedno več 
aktivnih in podpornih članov. Med 
obema vojnama pa so kljub ukinitvi 
vseh slovenskih društev leta 1927, 
še naprej skrbeli za varnost v Pod
nanosu, tedaj Šentvidu pri Vipavi, 
in krepili narodno zavest. Med 
drugo svetovno vojno so italijanske 
oblasti poslale več šembiških ga
silcev v različna italijanska mesta, 
kjer so morali pod bombami gasiti 
požare, ki sojih povzročila zavezni
ška bombardiranja. V času osamo-

V Rebrnicah 
obeležje 
društva 
Sever

svojitvene vojne za Slovenijo pa so 
skupaj z drugimi podnanoškimi 
društvi in prostovoljci oskrbovali 
bojno enoto na Nanosu s hrano in 
sanitetnim materialom.

KAKO PA DANES?

Danes ima društvo 211 članov, ki 
se zbirajo v pred leti obnovljenem 
gasilskem domu. Tega večkrat upo
rabljajo tudi za krajevna kulturna 
in družabna srečanja. Stare ročne 
brizgalne, cevi, delovne uniforme 
je nadomestila nova oprema, med 
drugim novo vozilo za gašenje 
gozdnih požarov, terenski avtomo
bil, kombi za prevoz oseb in opreme 
ter avtocisterna z visokim tlakom in 
tri tisoč litri vode. To so pripomoč
ki za eno od poslanstev gasilskega

GASILSKA VESELICA

Praznovanje se je začelo že v sobo
to s slavnostno akademijo v kultur
nem domu v Podnanosu, na kateri 
so podelili priznanja zunanjim so
delavcem in zaslužnim v svojih 
vrstah. V nedeljo popoldne pa so 
kljub neznosni vročini organizirali 
veliko gasilsko parado, razvili nov 
prapor in blagoslovili novo vozilo. 
Prikazali so tudi vajo prostostoječih 
lestev in staro gasilsko tehniko. Na 
prireditvi je spregovoril predsednik 
gasilske zveze Ernest Eory.

Občinskega priznanja, ki jim ga bo 
župan Ivan Princes podelil 26. juni
ja na gradu Lože, so veseli, vendar 
ostajajo skromni. Upajo, da bodo

društva. Drugo, ki mu namenjajo 
prav toliko pozornosti, pa je pre
ventivno osveščanje mladine. Da 
so pri tem uspešni, potrjuje že nji
hovo članstvo - kar tretjina članov 
je namreč mladoletnih. Posebej so 
ponosni na drugo mesto mladink 
na letošnjem državnem prvenstvu v 
gasilskih veščinah, pa tudi na uspe
he tekmovalcev v drugih kategori
jah. Nagrada mladim gasilcem je 
vsakoletno letovanje v Izoli, kjer se 
družijo s tamkajšnjimi pobratenimi 
gasilci. Kljub neštetim pripravam 
ob 110-letnici obstoja se bodo tudi 
letos odpravili tja.

še naprej tako ali še bolj uspešni 
pri vzgajanju mladine za varstvo 
narave in pri preprečevanju nesreč. 
Pri tem jim največ pomeni podpora 
krajanov, saj se zavedajo, da brez 
njihove pomoči, naj bo to gasilska 
bira, kjer jim vaščani podarijo svo
je vino, ali pa zimsko druženje na 
»trifi«, ne bi mogli delovati. Njihov 
moto združuje hudomušen latin
ski napis na kapelici sv. Florjana 
pri vhodu v gasilski dom: »Dragi 
Florjan, če ne moreš pogasiti sam, 
pokliči nas.«

NF

»Celi Col nori«
Tretji vikend v juniju je na Colu potekala 13. prireditev Colska nedelja. Tudi 
letos je organizator poskrbel, da so obiskovalci s Cola odhajali z lepimi 
spomini. Sobota je potekala v znamenju koncertov okoliških skupin, med
tem ko seje v nedeljo odvijala prava veselica. Za ples je poskrbel ansambel 
Veseli planšarji, vrhunec večera pa je bil nastop Colskih sester ter skupine 
Traktor trio. Matjaž Bajec

V Rebrnicah, pri cestarski hiši, so 
26. junija slovesno odkrili spomin
sko obeležje v spomin na prvi cestni 
zapori v Rebrnicah in Lozicah, ki 
sta ju točno pred 11-imi leti postavi
li v obrambo samostojne Slovenije 
patrulji slovenske milice, z name
nom zaustaviti prihod oklepne eno
te jugoslovanske vojske v Vipavsko 
dolino.
Za uvod je kvintet policijske godbe 
zaigral slovensko himno, sledila pa 
sta govora Milana Horvata, člana 
društva veteranov Sever - severno 
Primorske in Stanislava Bačarja, 
upokojenega načelnika policijske 
uprave Nova Gorica, ki sta obudila 
spomin na dogodke izpred enajstih

Semanji dan v Križu
Tretjo nedeljo v juniju je Turistično 
društvo Vipavski Križ vabilo na 
tradicionalni Kriški semanji dan. 
Letos ga je pospremilo še dvoje 
kulturnih prireditev, petkovo od
prtje razstave umetnice, ki slika s 
peskom, Stanke Golob, v kriškem 
Domu krajanov. V soboto zvečer je 
na grajskem dvorišču nastopilo Pri
morsko dramsko gledališče s pred
stavo Tistega lepega dne in sceno 
predstave pustilo še za okvir nedelj
skim prireditvam. Sejem ni bil zelo 
obiskan, predvsem zaradi hude vro
čine, ki je v tistih dneh pestila po 
Zgornjem vipavskem. Po proslavi, 
na kateri so nastopili tudi Kamenj- 
čki, se je začelo veselje s plesom, 
igrali so domača skupina Kredit in
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26.junij, praznik občine Vipava
je lahko ponosna, da ima svojim 
občanom, v okviru finančnih mož
nosti, kaj ponuditi. Neizogibno je, 
da se med prebivalci najdejo zagri
zeni pesimisti, za katere je kozarec 
vedno do polovice prazen in nikoli 
na pol poln. Ob tem ni drugega kot 
se sprijazniti z mislijo, da je dovolj 
luči za tiste, ki si res žele videti in 
dovolj teme za tiste, ki so naravnani 
v nasprotno smer.
Življenje z vsemi vzponi in padci 
od nas zahteva dobršno mero po
zitivnega mišljenja. Poglejte, koliko 
poguma je zahteval in še zahteva ta 
grad? Bi ta spomenik, ki nosi drago
cene zgodbe časa, nevidno vklesane 
v kamen, brez optimizma čez nekaj 
let sploh še lahko nosil to ime?

Zgodovina nas je učila, da bi nas 
naučila. Na vsakomur je, da izbere 
svojo pot - lahko brezciljno tava v 
temi ali pa se zave, da kdor hodi 
proti svetlobi, nima sence pred 
seboj.«

Županje potem podelil občinske na
grade. Plakete so prejeli kmetovalec 
Jože Malik s Slapa, Turistična kme
tija Abram z Nanosa, Košarkarski 
klub vipava, in zborovodkinja Vida 
Furlan iz Vrhpolja, medtem ko so

morje, ki je po vasi položilo 2500 
metrov cevovoda. Naložba je veljala 
165 milijonov tolarjev, večino je za
gotovila občina Vipava iz proraču
na, medtem ko so domačini plačali 
po 50 tisoč tolarjev za hišni priklju
ček. Predsednik krajevne skupnosti 
Bratina je v nagovoru menil, da so 
domačini zelo zadovoljni s prido
bitvijo, saj bodo otroci spet lahko 
čofotali po potoku, ne da bi tvegali 
kakšno infekcijo, medtem ko je 
Goričarjeva dejala, da se država vse 
bolj posveča tudi malim onesnaže
valcem, ki skupno prav tako močno 
obremenjujejo okolje.

Iz Podrage so se udeleženci pre
selili na grad Lože, kjer je potekal 
osrednji del proslave z govorom žu
pana in podelitvijo priznanj. Kot je 
že običaj, je Ivan Princes pripravil 
kratek, a poetičen govor z veliko 
simbolike:
»Zgodovina je znala biti mračna, 
ker so se že - kar pomni človeštvo - 
spopadale svetloba in tema, svobo
domiselnost in nazadnjaštvo. Pred
včerajšnji praznik državnosti, je za 
našo samostojno Slovenijo dokaz, 
daje pri nas zmagala svetloba. Tako 
se lahko z zadovoljstvom ozremo 
na napredek in vse, kar smo imeli 
možnost udejanjiti tudi na našem 
območju. Prenovljena šola v Pod
nanosu, sodobna čistilna naprava v 
Podragi, plinovod v Vipavi in ostale 
večje investicije so pridobitve, ki 
niso dane same po sebi, temveč 
priborjene zmage. Občina Vipava

podnanoški gasilci ob jubileju pre
jeli najvišje občinsko priznanje.

Za zvočno kuliso prireditve je po
skrbel komorni zbor Ipavska pod 
vodstvom Matjaža Ščeka, v pros
torih gradu pa je KUD Goriška 
paleta razstavila likovna dela, ki so 
nastala na nedavnem ex-temporu v 
Ložah, prav na temo gradu. Prire
ditev je povezovala Nataša Nardin, 
besedilo pa je umetelno oblikovala 
pravnica vipavske občine Helena 
kobal. Po okrepčilu v grajski kleti 
in ko je že začel padati mrak, so 
se na grajskem dvorišču pojavile 
vrhunske manekenke in lepotice 
na čelu z nekdanjo mis Slovenije 
Janjo Zupan in z renesančnimi in 
baročnimi oblačili najprej prinesle 
dih preteklosti, nakar so prisotne 
osupnile s izjemnimi novodobnimi 
kreacijami, seveda pa tudi s svojim 
stasom.

PLAKETA - VIDA FURLAN

Praznovanje vipavskega občinskega 
praznika je bilo tokrat maratonsko, 
zato pa polno zanimivih dogajanj. 
Najprej so se udeleženci slovesnosti 
zbrali v Podragi, kjer sta dr. Meta 
Goričar iz ministrstva za okolje 
in prostor in predsednik krajevne 
skupnosti Podraga Valentin Bratina 
prerezala trak v čistilno napravo. 
Nanjo je vezanih 95 gospodinjstev, 
predvidena pa je za 600 enot, kar 
bo dolgoročno zadoščalo potrebam 
vasi. Čistilno napravo ob Mrzlem 
potoku pod vasjo je zgradilo Pri-

Napišimo nekaj nežnih not o ljubez
ni, da dvignemo za goro više strop 
sveta.

Gospa Vida Furlan se že 25 let z 
ljubeznijo do glasbe posveča vo
denju Mešanega pevskega zbora iz 
Vrhpolja.
Talent za zborovsko petje jo sprem
lja že iz otroških let, temu pa se je 
pridružila še želja lepoto in nav
dušenje nad glasbeno umetnostjo 
ohranjati v srcih somišljenikov. 
Pevski zbor pod njenim vodstvom 
vsa leta pridobiva na kvaliteti, na
stopa izven meja Slovenije, pohval
no pa je tudi, da so člani zbora svoje 
pevsko znanje ovekovečili tako, da 
so svoje pesmi tudi posneli.
Po zaslugi gospe Vide Furlanove se 
v Vrhpolju ohranja neprecenljivo 
kulturno delovanje, ki združuje lju
di in jim na nek način omogoča, da 
se z lažjim srcem prebijejo skozi ne
izprosne zahteve vsakdanjika. Naše 
življenje je namreč skladba, v kateri 
se mešajo črne in bele note, da do
bimo lep akord.

PLAKETA-JOŽE MALIK /

Čas ni ovira, temveč sredstvo za 
uresničitev možnega.

S tem rekom se zagotovo strinja 
gospod Jože Malik, ki že - kar pom
nijo krajani Slapa - aktivno deluje v 
dobrobit kraja in širšega območja. 
Vedno seje namreč znal odzvati na 
aktualna dogajanja; med drugim je 
bil kot član
Zadružnega odbora goreč zagovor
nik izgradnje nove Kleti in že v pre
teklosti znan »borec« za ohranitev 
Vipavske občine. Že zavidljivih 55 
let rad zapoje v okviru cerkvenega 
pevskega zbora, članstvu v pasto
ralnem svetu pa namenja že dolgih 
30 let. Da ima gospod Malik posluh 
tudi za vso ostalo problematiko 
v kraju, priča njegovo delo, ki ga 
je vršil kot predsednik Krajevne 
skupnosti Slap. Pod njegovo tak
tirko je območje napredovalo v 
vseh ozirih. Tako kot vedno se rad 
tudi dandanes odzove z marsikate
rim nasvetom. Vsak njegov dan je 
dragocen, to pa zato, ker se gotovo 
dobro zaveda, da človek dneva ne 
more zadržati, lahko pa ga izkoristi. 
Ker ga zna izkoristiti v dobro ljudi, 
ki ga obdajajo, ta dragocenost sije 
tudi navzven.

PLAKETA - KMETIJA ABRAM 
Z NANOSA

Tisti, ki ve, živi od dejanj, ne od 
razmišljanja o njih.

Na Kmetiji Abram na Nanosu,
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družina Jež kljub težkim razmeram 
vztraja že vrsto let in tako ohra
nja življenje na tem demografsko 
ogroženem območju. Še več, z od
ločitvijo, da se posveti turizmu, je 
kmetija odprla vrata mnogim obis
kovalcem. Če so se pred tem tod 
redno srečevali le lovci in naključni 
planinci, sedaj lahko z veseljem 
govorimo o pravem razmahu turi
stične dejavnosti. Številni nedeljski 
izletniki, ljubitelji planin in gorske
ga kolesarstva se iz vsakdanjega 
vrveža radi umaknejo na planoto, v 
mirno zavetje »Zavetišča Abram«. 
Ime te znamenite turistične točke 
lahko zasledirho v vseh planinskih 
in kolesarskih vodnikih.

Tisto, čemur namenjamo pozornost, 
se povečuje.
Zahvaljujoč Kmetiji Abram je ime 
Občine Vipava preseglo lokalno po
znavanje Nanosa.
(Božota Ježa - Abramovega na po
delitvi ni bilo, zato ni njegove foto
grafije!)

Če ste se odločili, da nekaj zmorete, 
potem imate zagotovo prav.

Košarkarski klub Vipava je bil pred 
osmimi leti ustanovljen s strani 
športnih navdušencev, ki so želeli 
združiti številne ljubitelje košarke 
Zgornje Vipavske doline. Ta želja 
se jim je vsekakor uresničila. Po
leg članske ekipe, klub namreč zelo 
skrbno in strokovno skrbi za razvoj 
mladih košarkarjev. S svojimi do
sežki in trudom, tako na tekmoval
nem kot na organizacijskem podro
čju, so lahko vzor marsikateremu 
profesionalnemu klubu. S športnim 
udejstvovanjem, ki krepi telo in 
duha, z obilo elana in izjemnimi 
uspehi so znali ponesti dobro' ime 
Občine po vsej Sloveniji.

Kjer je volja, je tudi pot, in toliko 
pomembneje je, daje ta prava - tako 
ne more biti stranpot, na kateri pre
žijo, predvsem na mladino, pasti 
življenja. Že z izbiro poti, ki so jo 
izbrali, so dokazali, da so zmago
valci.

PRIZNANJE OBČINE VIPAVA
- PROSTOVOLJNO GASILSKO 
DRUŠTVO PODNANOS

V tebi mora goreti, če hočeš zanetiti 
v drugih.

Kako resnična je ta trditev nam 
priča 110, obletnica delovanja 
Prostovoljnega gasilskega društva 
Podnanos, ki s svojim neutrudnim 
in dragocenim delom daje območju 
neizbrisen pečat tako z nudenjem 
humane in nesebične pomoči v 
nesrečah in stiskah, kot tudi pri 
aktivnem sodelovanju na področju 
kulturnega dogajanja in vsestran
skega razvoja domačega kraja in 
okolice.
Željo, odzvati se klicu na pomoč, so 
predajali iz roda v rod in duh požrt
vovalnosti znali zanetiti v mladih 
srcih, ki bodo zagotovo ohranjala 
poslanstvo društva v prihodnje, saj 
dosegajo izjemne rezultate tako na 
regijskih kot na državnih tekmova
njih. S skupinskim delom omogoča
jo temeljnim vrednotam, da živijo 
in preživijo skozi čas.

Ob praznovanju častitljive obletnice 
Občina Vipava podeljuje najvišje 
občinsko priznanje Prostovoljne
mu gasilskemu društvu Podnanos, 
vsem članicam in članom, kajti vsak 
izmed njih je iskrica in le vsi skupaj 
so plamen, ki sveti, da osvetljuje 
pot bodočim generacijam in žari, 
da ogreje človeška srca, da je tudi 
zanje - tudi ko so v stiski ali nesreči
- nekje na zemlji košček neba.

EP
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Peter Škapin, podjetnik iz Vipave, novi predsednik Obrtne zbornice Ajdovščina

Novo vodstvo zgornjevipavskih obrtnikov
Tik pred vročim poletjem so volili 
na Obrtni zbornici v Ajdovščini. 
Novoizvoljena skupščina Obrtne 
zbornice, ki ji ponovno predseduje 
Ivo Boscarol, se je prvič sestala 
predzadnji junijski petek in med 
prijavljenima kandidatoma izbirala 
predsednika upravnega odbora. 
Merila so bila precej drugačna od 
prejšnjih let, med drugim so od 
prijavljenih kandidatov zahtevala 
visoko izobrazbo in znanje enega 
od svetovnih jezikov. Kandidati pa 
so bili povabljeni na zagovor svoje 
vizije pred člane skupščine.
Peter Škapin, novi predsednik 
upravnega odbora, je lastnik Ele- 
krotehničnega podjetja iz Vipave, 
ki zaposluje 15 delavcev. Podjetje 
je utečeno, svojim delavcem zaupa, 
tako da si bo lahko vzel čas za od
govorno delo na zbornici. Njegov 
moto je predvsem timsko delo. V 
svojem programu poudarja pomen 
sodelovanja, z vrhom slovenske 
obrtne zbornice in nepolitično delo
vanje. Pri tem se mu zdi pomemb
na javnost delovanja zbornice. 
Obrtniki imajo pravico vedeti, kaj 
se dogaja znotraj zbornice, le-ta pa 
je med drugim namenjena tudi in
formiranju obrtnikov. Med prvimi 
novostmi Peter Škapin napoveduje 
izdelavo spletne strani. Več name
rava storiti tudi na področju izobra
ževanja obrtnikov ter štipendiranja 
in zaposlovanja domačih študentov. 
Kljub pomanjkanju izobraženega 
kadra še vedno veliko sposobnih 
mladih odhaja iz doline.

V skupščino Območne obrtne zbornice Ajdovščina so izvoljeni: Janko 
Bačar, Florjan Bajc, Ivo Boscarol, Zdenko Curk, Ciril Čadež, Jožef Jaklič, 

Zoran Kette, Anton Kobal, Bojan Kodelja, Marko Koruza, Milan Kovšca, 
Robert Lah, Danilo Nemec, Zoran Podgornik, Andrej Kondič, Stojan 

Slejko, Marija Stibilj, Dantes Trošt, Ljubo Žgavc, Danilo Žvokelj in Peter
Škapin, tudi predsednik zbornice.

Čeprav je do povezovanja med obrt
niki še vedno veliko nezaupanja, se 
novi predsednik zbornice zavzema 
za tovrstno sodelovanje, ki bi po
večalo konkurenčnost in tudi sta
bilnost domačih obrtnikov. Omenja 
tudi skupne nastope na sejmih ter 
iskanje raznih možnosti promocije.

Program torej ponuja veliko no
vosti in aktivnosti, konec koncev 
to zahtevajo tudi spremembe na 
gospodarskopolitičnem področju v 
državi, ki se pripravlja za vstop v 
Evropsko unijo.
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Peter Škapin je upravo sestavil iz različnih odborov: za kredite, infor
matiko in informiranje, pripravniške izpite, sejme, javna naročila ter za 
sodelovanje z upravnimi in inšpekcijskimi službami, za gradbeništvo, za 
šport in rekreacijo, družabnost in kulturo. Člani odborov so izbrani po 
področjih delovanja in prav zaradi tega niso vsi hkrati tudi člani skupšči
ne, kot je bilo doslej v navadi.

Vavčerski sistem 
svetovanja
Priložnost za podjetnike in podjetja!

Ministrstvo za gospodarstvo je v sistemu mreže 
pospeševalnih centrov PCMG začelo uvajati sveto
vanje podjetjem po sistemu napotnic-vavčerjev.

V vavčerski sistem poslovanja se lahko vključijo nasled
nje skupine svetovancev:
Potencialni podjetniki
- še zaposleni, ki razmišljajo o lastni poslovni dejavnosti,
- mladi po zaključku formalnega izobraževanja (na srednji ali visoki 
šoli).
Delujoča podjetja
- podjetja od 0 do 36 mesecev poslovanja,
- podjetja s projektom (širjenje poslovanja, nova kvaliteta...),
- podjetja v poslovnih težavah.
Kmetje in prebivalstvo na podeželju
- potencialni podjetniki (tisti, ki niso kmečko zavarovani).
- delujoča podjetja (tisti, ki so kmečko zavarovani).

Pomembno je, da je za podjetja v ustanavljanju svetovanje brezplačno, 
za delujoča podjetja pa subvencionirano v višini 50 %. Posamezni sveto- 
vanec lahko v obdobju dveh let izkoristi svetovalne storitve v višini 
300.000,00 SIT.
V Razvojni agenciji ROD že izvajamo svetovanja po vavčerskem siste
mu.
Vsa svetovanja izvajajo priznana svetovalna podjetja in posamezniki iz 
Ajdovščine in Vipave oziroma celotne Slovenije, ki so vključeni v sistem 
vavčerskega svetovanja (lahko vaši že obstoječi svetovalci).
Primeri svetovanj: računovodsko, davčno, finančno svetovanje, regi
stracija podjetja, obrtna zakonodaja, projektiranje, investicijski načrti, 
tehnična zakonodaja, varstvo pri delu, organizacija proizv. procesov, 
racionalna raba energije, marketing, izvoz, krizni management, po
slovna odličnost, ISO standardi, pravno svetovanje, vzpostavitev lastne 
internet strani, razne tečaje,....oziroma takšno vrsto svetovanja, kakrš
no potrebujete Vi.
Podrobnejše informacije lahko dobite na Razvojni agenciji ROD 
v Ajdovščini, Gregorčičeva 20, ali na tel. številki 365 36 02, 
e-mail =ra.rod@siol.net
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Politehnika 
podeljevala diplome
Novogoriška Politehnika je letos prvič podelila diplome študentom viso
košolskega in strokovnega študijskega programa Ekonomika in vodenje 
proizvodnih in tehnoloških procesov. Gre za novost v slovenskem uni
verzitetnem prostoru. Študentje so med študijem spoznavali moderna 
znanja s področja inženirskih in ekonomskih ved. Del študija so študent
je opravljali praktično, v podjetjih na Goriškem. S prvimi diplomskimi 
deli so na Politehniki zadovoljni, saj pokrivajo pomembna področja, kot 
so projektiranje tehnoloških procesov, vodenje in vrednotenje investi
cijskih programov, hkrati pa dosegajo zavidljivo raven strokovnosti. Po
membno dejstvo je tudi, daje večina študentov že zaposlenih.
Diplome so študentom ob koncu študijskega leta slovesno podelili na 
gradu Kromberk. Hkrati je Šola za znanosti o okolju podelila dve ma
gistrski diplomi. Do sedaj je omenjena šola podelila štiri magistrske 
diplome in štiri doktorate, kar je svojevrsten dokaz uspešnega izvajanja 
mednarodnega podiplomskega študijskega programa.
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V začetku junija so člani strokovne skupine za oblikovanje besednjaka za 
Minspeak sistem za slovenski jezik v Centru Janka Premrla Vojka v Vipavi 
pripravili 1. srečanje učencev, ki se sporazumevajo s pomočjo komunika- 
torjev. Prišli so iz vse Slovenije, v centru pa so pripravili tudi ustvarjalno 
delavnico. Stroka se je dogovorila, da bo srečanje postalo tradicionalno, 
vsako leto v drugi ustanovi.

Poslanski večeri

Izseljenci iz Argentine si želijo 
nazaj domov
Drugi poslanski večer Ivana Mamiča je postregel z vročo temo - težavnim položajem Slovencev v Argentini 
in njihovim morebitnim vračanjem v Slovenijo. Gostje večera, ki ga je vodil poslančev sin Tino Mamič, so 
bili Boštjan Kocmur, predsednik izseljenske organizacije Slovenija v svetu, ter izseljenca iz Argentine in 
Francije, ki z družinama že nekaj let živita v Sloveniji.

Okoli 4000 slovenskih izseljencev 
je že od prvih prihodov v Argentino 
organizirano v homogene skupnosti 
s slovenskimi šolami in kulturo. Gre 
za svojevrsten fenomen, kakršnega 
drugje po svetu ni. Zadnje leto pa 
je deželo zajela huda gospodarska 
kriza. Ena od možnosti preživetja je 
tudi vrnitev v Slovenijo, vendar pa 
bi izseljenci potrebovali vsaj osnov
ne pogoje za zagotavljanje eksisten
ce. Izseljensko društvo Slovenija v 
svetu jim poskuša pomagati. Obrni
li so se na državo, ki pa kaj več kot 
do pristanka na vračanje (januarska

resolucija) ni prišla. Zato se obrača
jo na lokalne skupnosti, ki bi lahko 
nudile pomoč v konkretnih prime
rih. Zbranih imajo okoli 200 imen 
izseljencev, ki bi želeli v Slovenijo 
in bi zmogli sami pokriti letalsko 
vozovnico. Tu bi potrebovali vsaj 
zaposlitev, težave pa imajo tudi z 
državljanstvom in podobno.

Obiskovalcev poslanskega večera, 
ki seje odvijal v škofijski gimnaziji 
v Vipavi, ni bilo prav dosti, med 
povabljenimi predstavniki lokalnih 
skupnosti pa je bilo videti le ajdov

skega župana Marjana Poljšaka. 
Nekatere, ki poznajo Poljšakovo 
politično prepričanje, bi morda 
celo presenetila njegova priprav
ljenost za sodelovanje. Predlaga, 
da se primeri rešujejo posamezno, 
v Ajdovščini bi lahko sodelovali z 
Razvojno agencijo. Poslancu Ivanu 
Mamiču pa je predlagal, da njegova 
stranka iz prihodnjega državnega 
proračuna zvrta denar za pomoč 
Slovencem, ki bi se želeli vrniti k 
starim ognjiščem.
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Policija svetuje in opozarja
V letošnjem letu lahko stanje na 
področju prometne varnosti v Aj
dovščini in Vipavi ocenimo kot 
ugodno. V prvih petih mesecih tega 
leta se je zgodilo sto prometnih ne
sreč, kar je za 28 odstotkov manj kot 
v enakem obdobju lani. Pomemben 
podatek je tudi, da do sedaj zgor- 
njevipavske ceste še niso zahtevale 
smrtnih žrtev.
Na področju kriminalitete je bilo 
letos zabeleženih 256 kaznivih 
dejanj. Največ je bilo tatvin in 
vlomnih tatvin. Podatki so primer
ljivi z lanskimi, le ropov po mestnih

ulicah v Ajdovščini je več, so pa jih 
uspešno raziskali.

V počitniškem času policisti opo
zarjajo predvsem voznike motornih 
koles, ki radi preveč pritisnejo na 
stopalko za plin. Velja tudi opo
zorilo, da je čelada kljub vročini 
obvezna. Prav motoristom se bodo 
policisti v poletnih mesecih še po
sebno posvečali. Vsem, ki odhajajo 
na dolgotrajno pot na počitnice, pa 
priporočajo strpno vožnjo, ki jo ve
lja dobro načrtovati vnaprej. Seveda 
pa pri tem ne gre pozabiti, da bo

doma ostalo prazno stanovanje ali 
hiša. V dopustniškem času se zgodi 
največ vlomov, zato so policisti pri
pravili nekaj navodil za zavarova
nje: rezervnih ključev ne puščajte 
na ‘skritih’ mestih pod predpraž
nikom ali v lončnicah, ne puščajte 
sporočil na telefonskih tajnicah, da 
vas ni, prosite sosede, da vam dnev
no praznijo poštni nabiralnik, pa 
tudi, da popazijo na vaše stanovanje 
in jim pustite telefonsko številko, na 
kateri ste dosegljivi.
Pa srečno pot in uživajte na počitni
cah! SH
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MERKUR VIPAVA
GORIŠKA CESTA 13 
5271 VIPAVA Tel.: (05)36 85 293

agrooprema

SUPERMARKET

VAS
VABI

Ž ••••* -M. '.m & ..............

A V AKCIJI: ^

Največja slovenska trgovina za kmetijce
- sredstva za varstvo rastlin
- mineralna in specijalna gnojila
- semena in krmila
- težka in lahka kmetijska mehanizacija 
• nadomestni deli za to mehanizacijo
- vrtnarska oprema in orodje
- vinogradniška in sadjarska oprema

agrooprema Vipava
GORIŠKA CESTA 13, 5271 VIPAVA, TEL.: 05 36 85 244

MEHANIZACIJA:
KOSILNICA 
BCS DUPLEK 183

425.000. 00 sit 
TRAČNI OBRAČALNIK
SIP FAVORIT 200

174.000. 00 SIT 
MULČAR INO 160 TFŽ

350.000. 00 sit 
TRAKTORSKA PRIKOLICA
MLAZ F03 3T 448.000,00 SIT

KRMILA:
KORUZA VREČE 50/1 1 kg

34,50 SIT
KRMILO K-1A MLIN. 30/1 vreča

1.450,00 SIT

ŽENSKI SANDALI ITALIA 1.990 - 3.990 SIT
OTROŠKI IN MOŠKI NATIKAČI 999 SIT
BRISAČE ZA PLAŽO VELIKE 1.490 -1.969 SIT 
ŽENSKI SLAMNIKI 1.190-1.290 SIT
OTROŠKE IGRAČE ZA PESKOVNIK 649 • 1.100 SIT
OTROŠKE ŽOGE PISANE 549 SIT
KOZMETIKA ZA SONČENJE AMBRE S0LAIRE ugodno 
MIK ČIPS IN DARILNA ŽOGA 1.690 SIT
PUAČE RC +■ RIVER 1,51 PET 99 SIT
SIRUPI PIKA GOZDNI SADEŽI 1,5L 329 SIT
PIVO UŠK0 0,50 PLOČEVINKA 149 SIT
LEDENE LIZIKE P0LARETTI 363 SIT
SLADOLED BANJICA INC0M 4 L 1.750 SIT

ZA VROČE POLETNE DNI!

Prodaja in dostava pohištva
a G-CA A

Opj^ESVlA
Danilo Koren s p., GORIŠKA CESTA 13, 5271 VIPAVA,

Tel.: 05 36 65187

SALON POHIŠTVA VIPAVA

1

ZANESLJIVO NAJNIŽJE CENE,
SVETOVANJE IN IZRIS KUHINJE, IZMERA NA DOMU, 
BREZPLAČNA DOSTAVA IN STROKOVNA MONTAŽA. 
OB NAKUPU KUHINJE NAD 300.000 SIT PA ŠE 

BOGATO - PRAKTIČNO DARILO. DOBRODOŠLI I
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Branko Čakarmiš, doma iz Vipave, direktor programa 
POP TV in A kanala
Rojen 1968 leta v postonjski porodnišnici. Obiskoval osnovno šolo Draga Bajca, kjer je bilo poleg šolskih, še veliko izvenšolskih dejavnosti: od rokometa do lutk. Osnovna šola mu je ostala 
v zelo lepem spominu, saj so ga učitelji dobro usposobili za nove izzive v življenju. Nadaljeval šolanje v Novi Gorici na srednji družboslovni šoli in nato odšel na Fakulteto za družbene vede, 
kjer je diplomiral mednarodne odnose. Pot pa ga ni zanesla v diplomacijo, kot večino njegovih študentskih kolegov, temveč v medije.
Vipavo ima v zelo lepem spominu, saj je zelo razgiban kraj, idealen za avanture, ki lahko popestrijo otroštvo. Ključna kvaliteta kraja pa je neizmerna količina trme, ki jo premoremo Vipavci. 
Največkrat je koristna, včasih pa se ne da z glavo skozi zid. Upa, da bodo Vipavci kljub temu prisluhnili novim razvojnim potrebam trga in občine.

Kako si začel na televiziji?
Pred prihodom na televizijo sem 
bil odgovorni urednik študentske 
revije Tribuna, leta 1990 pa meje v 
takrat nastajajočo prvo komercialno 
televizijo povabil Bojan Kranjc, 
zdajšnji urednik na TV Slovenija. 
Na Kanalu A sem začel kot no
vinar, tam je bila prava mala šola 
televizije, saj smo delali v skromnih 
razmerah. K projektu Pop tv so me 
povabili ameriški lastniki, firma 
CME, leto dni pred začetkom in mi 
zaupali vodenje programa.

Kaj pomeni biti programski di
rektor take hiše?
Na televiziji delamo timsko, zato je 
vloga posameznika temu primerna. 
V svojem oddelku imam na skrbi 
celoten tuji program (filme, serije 
in risanke) ter domačo razvedrilno 
produkcijo. Sicer pa moram kot 
direktor programa večino časa po
svetiti koordinaciji med posamez
nimi oddelki in delu z voditelji, 
avtorji in režiserji. Delo je zelo 
dinamično, včasih stresno, rezultati

dela so vidni takoj, saj že naslednji 
dan dobimo rezultate gledanosti, iz 
katerih ugotovimo, ali smo izbrali 
pravo oddajo, film ali serijo.

Ljudje običajno dajejo v isti koš 
Pop tv, Kanal A in podjetje Pro 
Plus. Kakšen je pravzaprav od
nos med njimi?
Pop tv in Kanal A sta samo
stojni RTV organizaciji in samo
stojna programa, vsak s svojim 
programskim profilom. Pro Plus 
pa je podjetje, ki servisira obe RTV 
organizaciji. Tako v Pro Plusu po
teka produkcija, tehnična podpora, 
marketing in programsko vodenje 
obeh programov. Na nek način sta 
tako Pop tv in Kanal A povezani, 
tudi na personalni ravni, saj sem 
poleg programske funkcije tudi 
predsednik uprave Kanala A, ki je 
delniška družba.

Svetovno prvenstvo v nogometu 
se je končalo. Kako se je končalo 
za vas, ki ste kupili pravice pre
nosov iz Koreje in Japonske?

Smo zelo zadovoljni. Tako po 
programskem, finančnem in mar
ketinškem kriterju. Po rezultatih 
gledanosti sodeč, so zadovoljni 
tudi televizijski gledalci in radijski 
poslušalci. Moja splošna ocena je, 
da smo projekt izvedli zelo korek
tno, našli bi še veliko podrobnosti, 
ki bi jih lahko opravili bolje, toda 
to bomo skušali izboljšati na na
slednjem svetovnem prvenstvu v 
Nemčiji 2006, za katerega imamo 
predkupno pravico.

Kako sploh prideš do pravic za 
najpomembnejši postranski sve
tovni dogodek?
V primeru SP 2002 je pravice od 
FIFE odkupila nemška športna 
agencija, ki je potem pravice pro
dajala po posameznih državah. V 
našem primeru smo se za odkup 
pravic dogovorili pred štirimi leti, 
takrat pa se nismo upali niti po
misliti, da se bo Slovenija uvrstila 
na svetovno prvenstvo. Ko sva z 
generalnim direktorjem Marijanom 
Jurencem odhajala s sestanka, na 
katerem smo zapečatili dogovor, 
sva se retorično vprašala, bo Slo
venija prišla v Korejo... No, vsaj v 
tem primeru, je bila vipavska trma 
zelo dobrodošla, saj smo RTV Slo
venijo prehiteli v pogajanjih.

Ali je bila cena razlog za to, da 
ste vi dobili pravice, ne pa TV 
Slovenija?
Se danes sem prepričan, da to ne 
drži. Slo je za splet okoliščin, v 
katerih smo mi hitreje reagirali, 
vedeli smo, kaj hočemo in zakaj to 
počnemo. Sicer pa so bili v paketu 
še filmi in serije ter wimbledonski 
teniški turnir.

Kako ste zadovoljni s komenta
torji?
S komentatorji so sami križi, še po
sebej nogometnimi. Vsi nogometni 
gledalci smo namreč prepričani, da 
smo najboljši poznavalci igre. Ob
jektivno gledano pa so komentatorji 
stvar kulturne in televizijske nava
de. Če bi na primer vzeli nizozem

sko komentatorsko linijo, potem bi 
naši gledalci slišali samo imena ig
ralcev in rahlo povišan glas ob golu, 
če bi vzeli brazilsko linijo, potem pa 
bi doživljali infarkte ob vsaki akciji. 
Komentatorji potrebujejo določen 
čas, da se jih gledalci navadijo, 
tako njihove pozitivne lastnosti, kot 
njihove morebitne napake. Dlje kot 
so komentatorji z gledalci, bolj smo 
jim pripravljeni odpuščati. Mi sicer 
nismo imeli tega luksuza, da bi bili 
komentatorji že leto dni prej v etru, 
vendar sem kljub tem mnenja, da so 
korektno opravili svoje delo.

Zakaj tekem ni prenašala TV 
Slovenija?
Najprej zato, ker smo mi ekskluziv
ni nosilci pravic za področje Slove
nije. V začetku tega leta so pogaja
nja sicer potekala, vendar se nismo 
premaknili z mrtve točke. Kolegi z 
javne televizije so bili namreč pri
pravljeni odšteti za približno 18 te
kem s SP prvenstva desetkrat manj 
kot so plačali pravice za lansko 
košarkarsko Evroligo.

Skrbite tudi za domačo produkci
jo na Pop tv in Kanalu A. V tem 
času zaključujete tudi Popstars. 
Ste zadovoljni?
Popstars je bil eden uspešnejših me
dijskih projektov, ki seje te dni za
ključil z izdajo CD skupine Bepop, 
kije nastala v okviru te akcije. Naš 
cilj je bil poiskati pet talentiranih 
mladih ljudih, ki bodo čez noč po
stali zvezde. In so že. Pred dnevi so 
v Ljubljani podpisovali CD in prišlo 
je 1.500 ljudi. Po naših izkušnjah 
se je to zgodilo ob obisku Laticie 
Calderon (tujo poznamo kot Esme
raldo) in Natalie Oriero.

Kakšno je bilo zanimanje med 
mladimi?
Izjemno, saj seje na avdicije prijavi
lo skoraj 700 kandidatov. V nekem 
intervjuju pred začetkom snemanja 
sem dejal, da želimo dokazati, da 
smo Slovenci odprti tudi pred ka
merami, da si želimo nastopati in 
pokazati čustva. To nam je uspelo

in zato so bile reakcije gledalcev 
zelo različne.

Predvsem na vašo vlogo v žiriji 
Popstaras?
Nihče ni vesel poštarja s slabimi 
novicami, mar ne. Izbor je bil do
daten preizkus za člane skupine, 
ali prenesejo pritisk, ki jih bo prav 
gotovo čakal v njihovi karieri. Pred 
dnevi smo se ponovno srečali člani 
žirije z vsemi 30, ki so prišli v fina
le, tudi tisti, ki so izpadli so prišli z 
glasbenimi načrti, kar kaže, daje ta 
preizkušnja okrepila njihovo samo
zavest.

Načrtujete še kaj podobnega?
Kot kaže bomo nov izbor Popstars 
izvedli tudi prihodnje leto. Letos 
se je na programu Pop tv zaključila 
najbolj popularna slovenska kome
dija TV Dober dan, pripravljamo 
novo serijo, a tokrat ne bo komedija, 
temveč zgodba o slovenskih druži
nah, včasih je v njih veselje, včasih 
pa žalost. Skušali bomo postaviti 
nov standard na področju igranega 
programa.
Prihodnje leto bo na sporedu kar 
veliko novih domačih oddaj, v tem 
trenutku pa še ne morem razkriti 
podrobnosti.

Pogosto prihajate v Vipavsko do
lino?
Če le čas dopušča, skoraj vsak vi
kend. Ženi pravim, da morava naj
inega petletnega Jakoba čim večkrat 
pripeljat v Vipavo, da ne bo postal 
»lublanska srajca«, pa še nona in 
nono sta vesela vnuka. V dolini je 
še veliko prijateljskih vezi, tako 
da si je treba vzeti čas za kakšen 
kozarček vina.

Za konec še vic?
Imam zelo slab spomin za vice, zdaj 
se spomnim tistega o dveh blondin
kah, ki se pogovarjata o tem, ali se 
napiše prav Irak ali Iran.

Klepetala Ivan Mermolja in Branko 
Čakarmiš

Tudi umetniki prenašajo lepote Gore v svet

Slovenija odprta za umetnost letos že desetič
Na Sinjem vrhu je med 15. in 22. 
junijem potekala mednarodna li
kovna delavnica Slovenija odprta 
za umetnost. Delavnica se, od po
dobnih po Sloveniji, razlikuje po 
skrbnem izboru sodelujočih avto
rjev. Letošnjo, jubilejno deseto, pa 
je zaznamoval še poseben pristop 
pri izboru avtorjev.

K sodelovanju so bili povabljeni po 
trije avtorji iz štirih velikih metro
pol: Salzburga, Neaplja, Rotter
dama in Novega Sada. Podobnega 
koncepta se nameravajo držati tudi 
v prihodnje, seveda pa na delavni

cah vedno sodelujejo tudi domači, 
slovenski avtorji. Ustvarjalnost 
je bila bogata, dela pa bodo prvič 
razstavljena septembra v Pilonovi 
galeriji v Ajdovščini. Videti pa jih 
je bilo moč že na tradicionalnem 
dnevu odprtih vrat, ko umetniki 
dovolijo bolj intimen vpogled v 
ustvarjanje. Dela so razstavljena v 
okolju, kjer nastajajo, torej, v prire
jenih ateljejih domačije Hieronima 
Vidmarja. Častni gostje desetega 
mednarodnega srečanja umetnikov 
na Sinjem vrhu - Valentin Oman 
iz Avstrije, Franco Dugo iz Italije 
in Ludvig Pandur iz Slovenije - so

prejeli priznanja iz rok dolgoletne 
sodelavke delavnice, likovne kriti
čarke Anamarije Stibilj Šajn. Po
sebno priznanje občine Ajdovščina, 
pa je ob desetem jubileju, iz rok 
ajdovskega župana Marjana Poljša
ka, prejel umetniški vodja Klavdij 
Tutta. V desetletnem obdobju se je 
na Sinjem vrhu zvrstilo 100 tujih 
in 150 domačih umetnikov. Poseb
nost sinjevrškega druženja je torej 
vrhunskost umetnikov kot tudi del, 
ki nastajajo.
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Poljšak Marjan, župan občine Ajdovščina
Odgovor na pismo Klavdija Koloinija: Na potezi ste, gospod župan,
Latnik št. l/maj 2002

Zgraditi nov Dom kulture v
m ■ ■ v v ■ ■Ajdovščini

Sprejemam izziv gospoda Klavdija Koloinija v prvi številki Latnika. Strinjam se z njegovimi ocenami in 
stališči ter v nadaljevanju dodajam svoje.

Res, na prvem mestu je naša skrb 
za obstoj slovenskega naroda in 
slovenstva na ozemlju naše lokal
ne skupnosti. Vsi vemo, da je naš 
narod v krizi, da se na ozemlju Slo
venije in tudi na Ajdovskem zmanj
šuje število Slovencev in lastnina 
Slovencev nad nepremičninami ter 
nad kapitalom. Slovenska kultura 
je bila, je in bo pomembno sredstvo 
za dvig narodne zavesti in samo
zavesti. Od zavesti dalje je potrebna 
le še ustvarjalnost za nove prijeme v 
boju proti slovenstvu škodljivim po
javom. Da smo Slovenci iznajdljivi, 
se ve, torej je potreben le dvig za
vesti in vse ostalo se zgodi skoraj 
samodejno.

Glede na velikost Ajdovščine in 
ajdovske občine, število prebivalcev 
in moč ajdovskega gospodarstva bi 
morali že »davno tega« imeti ustre
zen Dom kulture. Pripraviti mora
mo ustrezno pokrito prizorišče za 
nastope različnih kulturnih ustanov 
in društev iz naše občine. Imamo 
pevske zbore, balet, različne plesne 
skupine, folklorne skupine, glasbe
ne skupine glasbene šole in od dru
god, igralska skupina je zaenkrat le 
v eni vasi. Kvantiteta in kvaliteta te 
dejavnosti je v porastu. Tudi to kliče 
k novemu hramu kulture, kjer bo ob 
dobri organizaciji kultura lokalnih 
in gostujočih izvajalcev bila na raz
polago vsem občanom. Večina njih 
bi lahko najmanj mesečno zahajala 
na predstave.

Ajdovski vodilni gospodarstveniki 
so bili v letih gospodarskega raz
voja Jugoslavije toliko in tako iznaj
dljivi, da so tudi s »socialističnimi« 
krediti, katerih odplačevanje se je 
z inflacijo izredno hitro zmanjšalo 
(dejansko si vrnil okrog četrtino po

sojila, ostalo pa ti je država nekako 
»darovala«), zgradili mogočne pro
izvodne hale in naprave ajdovskih 
podjetij. Skoda, da niso v času 
socializma tedanji lokalni politiki 
po zgledu gospodarstvenikov iz
koristili možnosti »prijaznih« kre
ditov in zgradili v naši občini nove 
primerno velike šole, pa tudi nov 
Dom kulture.

Občinski proračun je v sedanjem 
in prejšnjem mandatu ter bo še v 
naslednjem mandatu izredna obre
menjen z investicijami v obnovo 
šol. Nadalje bo proračun zelo obre
menjen z urejanjem investicijami v 
vodooskrbo na Gori in odvajanjem 
odpadnih voda v Dolini. Pa tudi 
investicija v obnovo komunalne in
frastrukture znotraj ajdovskega ob
zidja bo zaradi arheoloških izkopa
vanj izredno draga investicija. Zato 
za nov Kulturni dom še najmanj 
naslednjih sedem let ne bo denarja 
v ajdovskem občinskem proračunu. 
Ker nočemo čakati, moramo za
devo rešiti na drugi način. Nismo 
regionalni center, zato iz naslova 
državne pomoči lahko pridobimo 
le majhen delež sredstev za investi
cijo. Večji delež bi lahko pridobili 
od ajdovskih podjetij - sponzorjev. 
Večino pa bo potrebno zbrati s sa
moprispevkom občanov.

Možen potek po letih: 2003 ustano
vitev gradbenega odbora, javne raz
prave o idejnem projektu, priprava 
investicijskega programa; 2004 pri
prava finančnega načrta in priprava 
na referendum za samoprispevek 
(referendum bi bil istočasno z dr
žavnozborskimi volitvami); 2005 
zberemo tretjino samoprispevka, 
začetek gradnje; 2006 zberemo še 
tretjino samoprispevka, jeseni ot

voritev; 2007 zberemo še zadnjo 
tretjino samoprispevka.

Ali bo večina občanov glasovala 
za samoprispevek? Eden drugega 
bomo prepričevali in prepričali 
ter bo spoznanje o potrebnosti 
Doma kulture tudi na račun nekaj 
odrekanja pri osebnem standardu 
zajelo večino. Saj tako so nekoč 
gradili cerkve! Poglejmo enostaven 
izračun! Če bi investicija zahtevala 
milijardo tolarjev, potem bi 10.000 
občanov recimo v dveh letih moralo 
prispevati povprečno po 100.000 
tolarjev. Gotovo socialno ogroženih 
dajatve ne smejo zajeti. Ostali pa 
plačujejo sorazmerno svojim do
hodkom, manj plačujejo premožni, 
bolj premožni sorazmerno več, 
najbogatejši največ. Primerjajmo to 
obremenitev z obremenitvijo obča
nov s posojili za nove avtomobile! 
Mnogi za svoj avto danes plačujejo 
neprimerno več. Avtomobilski 
krediti se večinoma iztečejo do 
leta 2005 in upam, da se ne bo po
novilo navdušenje kupovanja novih 
avtomobilov in novo zadolževanje. 
Oboževanja avtomobilov naj bi bilo 
dovolj! V prihodnje lahko prispeva
mo nekaj več za našo kulturo. Slabo 
pričakovanje je, da se gospodarska 
kriza v državi in svetu veča. Pa naj 
bi za Ajdovščino kot ponavadi za
konitosti veljale obrnjeno: mi krize 
ne bomo toliko čutili, ker imamo 
drugačen odnos do življenja. Aj
dovcem nam je bilo, nam je in nam 
bo jasno, da moramo delati in tako 
nekaj zgradimo ali dosežemo. To 
je to!

Torej je mogoče! Če bomo hoteli, 
bomo nov Dom kulture zgradili.

Madžari 19. julija v
Ajdovščini
Simfonični orkester Pecs je bil osnovan leta 1811. Trenutno šteje 92 
članov. Gostuje po celem svetu.

Simfonični orkester iz Madžarske 
bo predhodno koncertiral v Parizu. 
V Ajdovščino bodo prispeli dva dni 
pred nastopom in vadili s sopranist
kama Olgo Gracelj in Katjo Perger 
ter tenoristom Doryem Tascijem in 
baritonistom Zdravkom Pergerjem. 
Skupaj bodo oblikovali dva gala 
operna večera z arijami iz del Ver
dija, Puccinija, Bizeta, Dvoraka, 
Gounoda, Rossinija, Mozarta, Stra
ussa in Teharja.

Po koncertu v Ajdovščini bodo 
odpotovali v Italijo na festival v 
Oderzu, kjer bodo izvajali Orffovo 
Carmino Burano s solisti in kar 
petsto zboristi. Naslednji dan bodo 
na opernem koncertu spremljali 
italijansko operno divo Katio Ric- 
carelli. 23. julija bodo »ajdovski« 
koncert ponovili v Portorožu. 
Nastopali bodo pod taktirko di
rigenta in generalnega direktorja 
orkestra Petra Sykladanyija.

• Ajdovščina, 19. 7. 2002 ob 21.00 - Lavričev trg
• Gala operni koncert simfoničnega orkestra Peč
- Dirigent: Peter Szkladanyi
- Solisti: Olga Gracelj - sopran

Katja Perger - sopran 
Tasci Dorye - tenor 
Zdravko Perger - bariton

Predprodaja vstopnic; 
TIC Ajdika,
Lavričev drevored 8, 
tel.: 3663900

Ivan Mermolja

Vetrišče
Da, danes se bomo spraševali, kaj je to nacionalno vprašanje, kaj je to 
nacionalni interes, v zadnjih časih tako prežvečena floskula politikov, ki 
že razmišljajo o volitvenem spopadu.
Nacionalno vprašanje naj bi rešili z osamosvojitvijo, z zgodovinsko ute
meljitvijo, da smo narod, ki se je razlil po tem prostoru, ki se poljublja 
z Jadranom in zeha tja daleč v Panonsko ravnino, vmes smo se zatekli 
še v ozke Tolminske in Idrijske grape, pa na Krasu in v Brkinih smo 
vrgli besede v veter, milo smo zapeli na Dolenjskem in zaplesali po Beli 
krajini, pa še v Alpe smo se zajedli, pa čez, na Koroško smo se ukore
ninili in tam še najbolj, saj veste, Samova država, naša prva državna 
tvorba in naši knezi, ki so svojo samostojnost izgubili v raznih vojaških 
povezavah, da so se lahko skupno ubranili plenilskih hord z vzhoda in 
jugovzhoda; iz Koroške smo se veselo zasesali na zeleno Štajersko in 
nazadnje se zgostimo v naši prestolnici, kjer umne glave tuhtajo, kaj je 
zdaj naš nacionalni interes, če smo že skoraj rešili narodno vprašanje, 
pravim skoraj, ker so manjšinske pravice še vedno diplomatska nogo
metna žoga, in vse kaže, da nam primanjkuje dobrih žonglerjev.

Nacionalni interes je najprej interes in volja naroda, da se skozi svojo 
kulturno in etično vsebino udejani, da se izrazi, tak kot je, da ohrani svoj 
jezik, kije preživel razna jezikovna spremešanja, a je ohranil svojo vi
talno čistost, svojo resonanco, ki mora biti prepoznavna v melodiji osta
lih jezikov. Kajpak se nam postavlja dilema, ali je narod res definiran 
zgolj z jezikom. V Evropskem prostoru je mnogo majhnih narodov, ki 
so že zdavnaj inkorporirani v večje in močnejše jezikovne narodne eno
te, a so ohranili neke svoje kulturne atribute, ki jih komaj še definirajo 
kot narod, zgolj folklorna in etnološka obeležja, ki so že prefabricirana 
v turistični marketing. Potem imamo primer Nemčije in Avstrije: dva 
naroda en jezik, ampak kulturne razlike so pa kar precejšnje. Bistvo 
nekega naroda je potemtakem v njegovi vitalni večplastnosti, v njegovi 
sposobnosti, da zna določiti svoje mesto med ostalimi in da zna svoja bi
stva ustrezno zavarovati. Večni cagavci bi rekli, daje naša samostojnost 
zgolj začasno zgodovinsko naključje, spet drugi nas na silo vlečejo v 
neke nove povezave, ki imajo več interesnih polj: ekonomsko - geopoli
tično in vojaško strateško. Jasno je, da smo eno od Evropskih pomemb
nih križišč. Ampak zna se nam zgoditi, da bomo imeli semaforje, ki 
bodo daljinsko upravljani iz kakšne od prestolnic. Tistim, ki jadikujejo, 
da smo majhni, bi dejal, da smo majhni samo v doumevanju te majhno
sti, kajti realna velikost nekega naroda je v njegovi vitalni samobitnosti. 
Zdaj seveda bodo zagnali vik in krik ekonomisti in nas poučili, da je 
naše gospodarstvo premajhno, da bi zmoglo ublažiti hlepenje multina
cionalk, ki že sedaj pridno kupujejo šepava podjetja, pa tudi tista, ki jim 
gre za zadaj še dobro - to je pač proces globalizacije in nikakor ni samo 
naša specifika. Tukaj je potrebna primerna in premišljena ekonomska 
taktika, ki mora biti vgravirana v projekt »nacionalni interes«. Žal pa 
se našim posrednikom in politikom mudi zaslužiti in se zgodijo včasih 
res čudne prodaje, kijih prekrijejo s celim košem frazerskega listja. Mar 
je naš nacionalni interes samo v tem, da bodo ljudje imeli delo in to bo 
plačano kakor pač bo, ker bomo - saj smo že - nekakšen jug Evrope. 
Famozna, ta gospa Evropa in gospod Nato, ki se tako branita poroke. 
Gospa Evropa se nam smehlja in nas vabi z bombončki, ki nam bodo 
še prekmalu postali grenki in nam bodo pustili piškave zobe. Pa bodo 
rekli, glej ga Evroskeptika. No, le trezneje treba premisliti in vse skupaj 
pogledati tudi skozi zgodovinsko optiko. Resna dilema se postavi, kako 
v Evropo, in ne, če v Evropo. Bojim se, da je vse preveč poklekanja in 
drobtinčenja. Poklekanje je bilo, ali pa je morebiti še, ena od naših last
nosti, ki se je moremo otresti, če se hočemo vzgojiti v klen nacionalni 
ponos, ki je osnova za uresničitev narodnega bistva - dokazati, da smo 
in da hočemo obstajati.
Z vabilom v Nato pa je tako: če nas povabijo in rečemo »ne«, bodo sko
mignili z rameni, češ, a ti Slovenčki, za en pošten prelet vojaškega lovca 
jih je, pa si nekaj domišljajo - in bodo naredili po svoje. Če pa rečemo 
»da«, nam bodo oni postavili pogoje - nekaj le-teh postavljajo že sedaj 
in diplomatska prizadevanja se krepijo v to smer.
In kaj je potem naš »nacionalni interes«. Takole bi zapisal: zdrava tržna 
ekonomija, ki bo znala motivirati domače potenciale, da bodo sposobni 
konkurenčnosti (tržna vrednost pameti nima nacionalne osnove). Sta
bilna diplomacija, ki bo znala sestaviti takšne kompromise in pogoje, 
da bodo v celoti ščitili zaznamek. Mednarodne povezave - da, vendar 
z upoštevanjem naših specifičnih danosti. Glede Nata pa: še je čas za 
treznost.
Spoštovani, mi smo narod, mi bomo odločali o nas samih in tega se 
moramo zavedati.

Bojan Bizjak Zakawski
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Nevihte nad Prepih in 
Štrudlfest

Ajdovščino je zadnje dni obvlado
val Prepih in Štrudlfest. Začelo je 
razsajati v četrtek. Po protokolu 
ga mora otvoriti eden od občinskih

mož, tokrat je to bil sam župan 
Marjan Poljšak. Namesto uradnega 
govora je mladini povedal, naj se 
le zabavajo, tudi kakšen kozarček 
naj bo, je dodal, posvaril pa jih je 
pred drogo in požel bučen aplavz. 
Potem si je skupaj z vedno bolj 
rastočo množico obiskovalcev ogle
dal burko Pogreb. Predstava je bila 
zares vtisna. Gledališče Torpedo iz 
Murske Sobote je že poznano po 
odličnih pouličnih dogodkih. Go
stil jih je tudi prvi Štrudlfest, pred 
4 leti. Prihajajo iz Murske Sobote, 
kar na sočen način pripoveduje tudi 
govor na odru.

Štrudlfest je v petek postregel z 
dvema predstavama, dopoldanskim 
čarovniškim programom v kino
dvorani, ki so jo napolnili otroci
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ajdovskega vrtca. Večerno predsta
vo je že dopoldan ogrožala nevihta, 
ki se je zbirala in gnala iz Mačjega 
kota. Nastopal je Torpedo iz Murske 
Sobote, z odrsko postavitvijo kome
dije Dan žena, ki je bila prenesena 
v Dom kulture in dobro obiskana.

MI

Vse o fosilih

Sola na Colu raste 
kot gobe po dežju
Na Colu je hitro zrasel prizidek k obstoječi šolski stavbi, v katerem 
bodo dodatni učni in servisni prostori. Delavci Primorja se trudijo, da 
bi dela pravočasno spravili pod streho in da bi se tudi v novih prostorih 
prvega septembra že oglasil šolski zvonec.

Prenovljena in razširjena šolska 
stavba je predvidena za okoli 200 
otrok v devetih oddelkih s pripa
dajočimi specialnimi učilnicami. 
Obstoječi objekt osnovne šole bo 
nadzidan za dve etaži - za nadstrop
je in mansardo. Prizidek je dolg 48 
in širok 10 m, ima klet, pritličje 
in mansardo. V nadvišanem delu 
obstoječega objekta in mansardi 
novega bodo učni prostori, učilnice 
in kabineti ter upravni prostori šole 
z zbornico. V pritličju bo kuhinja s 
pomožnimi prostori, ki bodo nepo
sredno povezani z večnamenskim

prostorom - jedilnico, knjižnico in 
predprostorom v kleti, ki je pred
viden tudi za potrebe krajevne 
skupnosti. Domačini z zanimanjem 
spremljajo potek gradnje, posebej 
sedaj, ko je že lepo videti osnovne 
poteze bodoče šole in je jasno da 
bo to lepa in velika šola. Na južni 
strani ceste bo zgrajena še nova 
telovadnica, ki bo s podzemnim 
hodnikom povezana s prizidkom. 
Tudi telovadnico bo lahko uporab
ljala krajevna skupnost, seveda pa 
bo prvenstveno namenjena šolski 
telesni vzgoji. EP
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V prvem Latniku smo postopno in sistematično pregledovanje zanimivosti našega območja s poudarkom na geologiji in paleontologiji. 
Stane Bačar drži besedo
Fosili so neme, a še kako zgovorne 
priče nekdanjega življena. »Pri
povedujejo« zgodbe o minulih 
milijon-letjih in nas vodijo po ze- 
pletneih poteh razvoja Zemlje. To 
so zgodbe, stare od nekaj desettisoč 
do več sto milijonov leti in iz njih 
postopno spoznavamo, kakšne kli
matske tin tektonske katastrofe so v 
preteklosti pretresale naš planet. Iz 
njih zvemo tudi, kakšne so bile ob
like življenja v geološki preteklosti 
Zemlje in kako seje to življenje raz
vijalo. Raziskovalci - znanstveniki 
še vedno iščejo nove člene v razvoju 
vrst, toda že do sedaj so dokazali 
celotne sisteme v evoluciji - razvoju 
živali in rastlin.

Prvi dokazi o razvoju življenja na 
Zemlji so stari 3,8 milijarde let. V 
Avstaliji so našli fosile, podobne 
modrozelenim algam, ki so stari 3 
milijarde let. Prve živali se pojavijo 
pred okrog 650 milijoni let. Prvi 
ljudje se pojavijo pred 2 do 3 milijo
ni let. Mnogi organizmi so izumrli, 
sklepajo, da jih je več izumrlo, kot 
jih danes živi na Zemlji. Mnogi iz
umrli organizmi so se nam ohranili 
le še kot fosili.

Naše draje so že v devetnajstem 
stoletju raziskovali tuji geologi in

paleontologi, temeljna odkritja pa 
so zasluga naših strokovnjakov v 
prejšnjem stoletju. Najbolj siste
matično so naše kraje raziskovali 
paleontologi prof. dr. Stanko Buser, 
dr. Katica Drobne, prof. Dr. Rajko 
Pavlovec, prof. dr. Jenrej Pavšič, 
akad. dr. Mario Pleničar in akad. 
dr. Dragica Turnšek. Pri svojem 
delu so odkrili tudi mnoge nove 
fosile, s čemer so mnogo prispevali 
v zakladnico svetovnega paleonto- 
loškega znanja.
In kaj pravzaprav so fosili, oziroma, 
kako so nastali?

Fosil je temeljni dokaz življenja, 
razvoja in dogajanja na Zemlji v nje
ni geološki zgodovini - preteklosti. 
Fosili so, ali celotni organizmi, ali 
samo njihovi deli, ki so se ohranili 
sami - prosti, ali v različnih kam
ninah. Ko rečemo celotni, mislimo 
na primer na obe lupini školjke, del 
pa je kos posamezne lupine. Proste 
fosile dobimo navadno le v flišu ali 
v preperini, najbolj pogosto pa je 
fosil »uklenjen« v drugo kamnino. 
Ohranili so se tudi deli posameznih 
organizmov: hišica, lupina, skelet, 
mehki organski deli pa so ponavadi 
zgnili. Pri tem so lepa izjema fosili- 
zirane žuželke v jantarju.

Primer je odmrla školjka, ki je pa
dla v blato. Kot fosil se lahko pojavi 
v dveh različicah. Po smrti je mehki 
del zgnil, ali pa so ga pojedle druge 
živali, v prazno lupino je vdrlo blato 
in tam postopno okamnelo. Če je 
lupina ostala, je to fosil školjke, 
če pa je lupina odpadla, se razbi
la, je ostala le v sedimentu odlita 
notranjost, ki ima natančno obliko 
školjke in jo imenujemo kameno 
jedro školjke. Lupina je, prepojena 
z raztopljenimi drugimi minerali, 
okamnela in se tako ohranila. To 
velja tudi za polže, ramenonožce,... 
In kako najdemo fosile? Mnogi mi 
prav to vprašanje najpogosteje za
stavljajo. Kje in kako, ali jih je res 
toliko? Kako veš, da je v kamnu 
fosil? Za sistematično zbiranje je 
treba najprej prebrati kar nekaj stro
kovne literature. To so predvsem: 
»Razprave SAZU« in Geologija, pa 
še razne druge domače in tuje stro
kovne knjige. Iz literature izvemo, 
kaj sploh lahko najdemo na določe
nem območju. Nekatera nahajališča 
so opisana v strokovnih prispevkih 
domačih in tujih paleontologov. Ko 
pridemo na nahajališče - seveda je 
najboljše, če sami odkrijemo novo 
- tam iščemo. Z malo truda, izku
šenj, pa tudi veliko sreče, željene 
primerke fosilov tudi najdemo.

Seveda ni smiselno pobrati vse, kar 
pride pod roko, doma je namreč kaj 
kmalu preveč »kamenja«, pač pa je 
že na nahajališču treba odbrati ne
kaj zanimivih primerkov, drugo pa 
pustiti naravi.

Ponavadi tudi razbijati ni treba. 
Pod steno, brežino, na gozdni poti, 
gozdni vlaki, je veliko odlomljenih 
kosov, v katerih so fosili. Je pa 
dobro vsak kamen večkrat v roki 
obrniti in pazljivo pregledati. Doma 
fosile operemo, očistimo in pre
pariramo. Najbolj prijetno je tedaj, 
ko fosil samo operemo v vodi in je 
že pripravljen. Vendar žal to velja le 
za nekatere primerke iz fliša in pre- 
perin, pri drugih so postopki bolj 
zapleteni. Ponavadi je treba prime
rek na primernem mestu prerezati, 
strojno ali ročno in ga potem brusiti 
- strojno in ročno. Na našem koncu 
velja to zadnje predvsem za korale, 
hidrozoje, rudiste in polže - nerine- 
je. To je dolgo, zamudno, pa tudi na
porno delo, toda v večini primerov 
drugače ne gre.

Ko je fosil pripravljen, ga je treba 
določiti. To pomeni, dati mu ime. 
Vsak fosil ima latinsko »ime in 
priimek« - ime rodu in vrste fosi
la. To je najbolj zahtevno delo in

ga uspešno opravi le strokovnjak 
- specialist za posamezne vrste. 
Določanje fosilov je pri zbiranju 
najpomembnejše. Če fosil nima 
»imena in priimka«, je primerek, 
ki smo ga našli sicer res lahko lep, 
vendar je samo kamen. Pri nas 
fosile določajo naši priznani pale
ontologi. Numulitine določa prof. 
dr. Rajko Pavlovec, alveoline dr. 
Katica Drobne, korale in hidrozoje 
akad. Dr. Dragica Turnšek, rudiste 
akad. Dr. Mario Pleničar ter polže 
in školjke doc. dr. Vasja Mikuž. 
Fosile uspešno določata tudi dr. Tea 
in Bogdan Jurkovšek. Prof. dr. Jer
nej Pavšič pa določa mikroskopsko 
majhne živalce - nanoplankton. Žal 
so ti naši, mednarodno priznani 
strokovnjaki, s svojim znanstvenim 
delom preobremenjeni in nimajo 
prav dosti časa, da bi ustregli vsem 
željam nas, ljubiteljskim zbiralcem. 
Nekatere enostavnejše, v literaturi 
dovolj natančno opisane fosile, sicer 
lahko določamo sami, običajno pa 
jih nato odnesemo v potrditev pri
stojnemu strokovnjaku.

(se nadaljuje...)
Stane Bačar



LATNIK na vasi 9

BBBB praznovali peti rojstni dan
/

Krajani Dolge poljane, Budanj in Zapuž so prizadeti

Rojstnodnevna zabava budanjskih Big biblsov je na prvi junijski vikend 
njami otvorila zabave na prostem.

Lokalni petletniki v akciji. Kje bodo praznovali svoj deseti rojstni dan?
IVoodstockLos Angeles?

Uspehi ajdovskih 
šolarjev
Šolsko leto je za večino šolarjev za dobra dva meseca pozabljeno. Kon
čalo se je kakor za koga, pa vendar je veliko učencev, ki poleg rednega 
šolskega dela zmorejo še več.
Kot je že v navadi, je tudi letos 
ajdovski župan Marjan Poljšak po
vabil na sprejem učence in dijake, 
ki so v minulem šolskem letu pre
jeli najvišje nagrade in priznanja 
na raznih tekmovanjih. Med najbolj 
uspešnimi je bila ajdovska osnovna 
šola Danila Lokarja, ki ima tudi 
največje število učencev. Najbolj 
so se izkazali v matematiki, saj so 
kar trije učenci prejeli zlato Vegovo 
priznanje. Tudi v zgodovini in an
gleščini so bili dobri. Med uspehi 
eolskih šolarjev je posebno zanimi
vo srebrno priznanje iz državnega 
tekmovanja v klekljanju, ki ga je 
osvojila Petra Tratnik. Osnovna 
šola Otlica se je tudi letos najbolj 
izkazala na likovnem področju. Do-

braveljska šola se poleg ekoloških 
natečajev uspešno udeležuje tekmo
vanj v slovenščini in ustvarjalnosti. 
Tudi srednješolci so bili zelo 
uspešni. Priznanja so prejeli Tine 
Tomažič, ki se je julija lani udeležil 
konference Global Young Leaders v 
Ameriki, Ema Šešek, ki je prejela 
1. nagrado na mednarodnem likov
nem natečaju Solkan 2002, Matic 
Šavli, ki je prejel zlato Cankarjevo 
priznanje na vseslovenskem tekmo
vanju iz materinščine... Nagrado 
je prejel tudi učenec glasbene šole 
Vinka Vodopivca, Marko Trebižan, 
ki se je izkazal na mednarodnem 
klavirskem tekmovanju v Povoletu.

SH

O^ELTRA d.o.o.
Cesta 15/a, 5270 Ajdovščina
telefon: 05/ 36 888 63, GSM: 041 647-632

Klimatske naprave - 

šlnkava takoj!

IZVAJAMO:
• CENTRALNO OGREVANJE
• VODOVODNE INSTALACIJE
• MONTAŽE KLIMA NAPRAV
• OBNOVE KOPALNIC

AKCIJA * Klima naPrava - hlajenje, gretje od 195.300 SIT
(Cena vsebuje: klima napravo, montažo in 8,5% DDV)

Panasonic -Clima Veneta -Toshiba 

PO UEBONIH CENAH VAS POLETI OHLAOmO, POimi 0 BREJ EMO.

OBODNI KRC0I1NI POBOJI!

na nogometnem igrišču nad Buda-

Bitch boys - nove zvezde
Za peto obletnico so pripravili za
res dober rokenrol žur, z odličnimi 
glasbenimi zasedbami. Bitch bojsi, 
Prisluhnimo tišini, Sausages in 
seveda domači Big bibls bratje so 
navduševali. Še pred zvezdami več
era pa se je predstavilo tudi nekaj 
domačih bendov. Svoje je pridodal 
odličen ambient, ki bi lahko spre
jel precej več kot dobrih 500 obis
kovalcev, kolikor se jih je zbralo po 
ocenah organizatorja.

Leone je 
lev
Sladoledi Leone so postali uve
ljavljena in cenjena blagovna 
znamka, ne samo v Ajdovščini, 
pač pa tudi drugod po Sloveniji in 
zadnje čase tudi v zahodni Evro
pi. Ajdovski sladoled tako ližejo 
tudi v Italiji, Franciji, Španiji in 
celo na Portugalskem.

Sladoled je pred leti začelo iz
delovati ajdovsko podjetje Incom, 
najprej na Vilharjevi ulici, ko pa 
proizvodni prostori niso več zado
ščali, so se preselili v najete prosto
re Mlinotesta.

Ker je za ovalno štampiljko, torej 
dovoljenje za izvoz v Evropsko uni
jo, treba zadostiti številnim zahte
vam, so se odločili za novogradnjo.

Po besedah direktorja Incoma An
dreja Slokarja bo proizvodna hala 
merila 3300 kvadratnih metrov, 
zraven bo še laboratorij, pisarniški 
del in skladišče za 1700 palet. V In- 
comu v sezoni dela že 70 ljudi.

Edo Pelicon

Smetišče ni 
dolgopoljsko, pač pa 
zgornjevipavsko!
Krajevne skupnosti Dolga poljana, Budanje in Žapuže že dlje časa opo
zarjajo na težave, ki jih imajo z odlagališčem na Polvelieri. Predvsem 
jih moti neprijetni vonj oziroma smrad, prizadeti pa so tudi zaradi 
imenovanja odlagališča, saj gre za smetišče občin Ajdovščine in Vipa
ve, ki nikakor ni dolgopoljsko, kot se je splošno prijelo v pogovornem 
jeziku.
Pred kratkim so na obe občini po
sredovali dopis. Med drugim zahte
vajo zaprtje in sanacijo odlagališča 
do leta 2004, sprotno obveščanje o 
aktivnostih, odškodnino lastnikom 
parcel v okolici, oprostitev plačila 
vseh postavk v zvezi z odvozom 
odpadkov, pa tudi vsaki krajevni 
skupnosti rento 20 tisoč evrov let
no, do zaprtja odlagališča.
Ajdovska občina nekatere zahte
ve že izpolnjuje, druge pa so po 
stališčih stroke precej pretirane. 
Oprostitev plačila po zakonu ni 
mogoča, prav tako ni sprejemljiva

renta. O odškodninah neposrednim 
mejašem odlagališča pa dogovori že 
tečejo. Zapiranje odlagališča se bo 
nadaljevalo po pripravljeni strate
giji, ki končno zaprtje načrtuje za 
leto 2012. V tem času bodo krajev
ne skupnosti sprotno obveščali o 
aktivnostih. Na ajdovski občini so 
mnenja mnenja, da so grožnje o blo
kadi dovoza odpadkov na odlaga
lišče pretirane. Krajevne skupnosti 
trenutno čakajo na izsledke meritev 
o strupenih plinih v zraku. Na pod
lagi rezultatov pa se bodo odločili 
za nadaljnje ukrepe.

Krvodajalci na 
Nanosu
Območno združenje Rdečega križa 
je drugo junijsko nedeljo izpeljalo 
srečanje krvodajalcev na Nanosu. 
Kljub slabemu vremenu so daka- 
zali, da dajanje krvi kljubuje vsa
kršnim razmeram. Na Nanosu seje 
zbralo preko 120 krvodajalcev. 
Številni so se na proslavo odpravili 
kar peš iz različnih smeri. Pridru
žili so se jim krvodajalci iz Italije, 
večina jih je na cilj prišla mokrih. 
Srečanje so izkoristili za podelitev

plaket jubilantom, tako so podelili 
72 priznanj krvodajalcem, ki so kri 
dali več kot 30-krat. Sedem je bilo 
takih, ki so kri darovali 50-krat. 
Najvišje letošnje priznanje je prejel 
Valentin Bratina iz Podrage, krvo
dajalskih akcij se je udeležil kar 
70-krat.
Kulturni program so oblikovali har- 
monikaš Blaž Batagelj iz Kamenj in 
kvintet Ventus iz Vipave.

Maša Jež

AVTO UKMAR - IGOR UKMAR S.P. 
GRADIŠKA CESTA 3, VIPAVA 

05-368-70-10

PRODAJA - SERVIS - REZERVNI DELI 
HYUNDAI, SUZUKI, PROTON, MITSUBISHI, SUBARU

POLNJENJE IN MONTAŽA AVTOKLIM, PREMONTAŽA PNEVMATIK
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Koledar prireditev julij 2002
KINO AJDOVŠČINA:

Od 3. Do 8. Julija - 
IME MI JE SAM, komična drama 
Od 10. Do 15. Julija- 
KATE IN LEOPOLD, komedija 
Od 17. Do 22. Julija - 
NAČRTOVALKA POROK komič
na drama
Od 24. Do 29. Julija-
VEČ KOT DEKLE komedija z Brit-
ny Spears v glavni vlogi
Od 31. Julija do 5. Avgusta -
VSE ZA SINA, triler

Predstave so na sporedu ob 20.30, 
ob nedeljah pa še dodatna ob 18.00. 
Za spored Kina Ajdovščina lahko 
pokličete tudi na mobi številko 18- 
20-00, pritisnete 4 in nato 5 (gornje 
področje)

LAVRIČEVA KNJIŽNICA

v Ajdovščini bo v juliju in avgustu 
poslovala po spremenjenem 
urniku:
Ponedeljek, torek 
od 10.00 do 18.00 
Sreda, četrtek, petek 
od 8.00 do 16.00
Ob sobotah knjižnica ne bo odrta.

Oddelek Vipava:
Ponedeljek - od 9.00 do 12.00 
Sreda - od 14.30 do 18.00 
Petek - zaprto

Oddelek Podnanos:
Sreda-od 11.00 do 14.00 
Petek - zaprto

Med počitnicami si je dva prosta 
meseca vzela tudi potujoča knjižni
ca, ki bo obiskovala kraje po Zgor
njem vipavskem zopet v jeseni.

GLASBENA ŠOLA VINKO 
VODOPIVEC:

Mednarodna klavirska šola bo po
tekala med 15. In 24. Julijem.

Udeleženci Klavirske šole bodo na
stopili na dveh koncertih:

19. julija ob 20.00 
v Glasbeni šoli v Idriji

23. julija ob 19.30
zaključni koncert Mednarodne kla
virske šole na Dvorcu Zemono

DOMAČIJA SINJI VRH:
- Od 13. Do 20. julija bo tam po
tekala likovna delavnica Sklada

bogate nagrade, glasba za ples...

DRUŠTVO INVALIDOV 
AJDOVŠČINA VIPAVA

Organizira tradicionalno srečanje 
na Nanosu pri Abramu, v soboto, 
6. Julija. Zabavo bo igral ansambel 
Trio Joška Grudna.
Odhod avtobusa ob 9.30 iz avto-

STRUNJAN od 22. do 30. Julija 
Poletni tabor:

»V objemu Nanosa« za učence viš
jih razredov, med 1. In 5. Julijem, 
pri Abramu na Nanosu.

Plavaln tečaj:
Med 4. In 11. Julijem na ajdovskem

20. BOLŠJA TRŽNICA

20. julija na Trgu 1. Slovenske vlade 
v Ajdovščini.
Tržnica poteka v dopoldanskem 
času, popestrena je z ustvarjalni- 
cami za otroke in zabavo za vse, ki 
bodo prišli mimo: prodajalci, naku
povalci in ogledovalci.
Stojnice so pripravljene!
Informacije: Sanda 041-232-976

KLUB AJDOVSKIH 
ŠTUDENTOV

Ob poletnih koncih tedna vabi na 
KAŠEV LETNI VRT, na vrtu Re
stavracije Primorje v Ajdovščini.

LETNO KOPALIŠČE POLICE:

Odprto je vsak dan med 10.00 in 
19.00 uro
Zato pa je ŠPORTNI CENTER 
POLICE čez poletje na zasluženem 
počitku.

PLANINSKO DRUŠTVO 
AJDOVŠČINA:

14. julija - Planina na Jezeru (1453) 
- čez Komarčo, pohod bosta vodili 
Irena Šinkovec in Sonja Dragin

21. julija - Dovški križ (2531), po
hod bosta vodila Sonja Lovrekovič 
in Dušan Kompara

28. julija - Lepena, Krnska jezera, 
Krn (2182) - pohod bo vodil Tomaž 
Brecelj

PLANINSKO DRUŠTVO 
VIPAVA:

Od 17. Do 20. Julij - Štiridnevna 
tura v slovenskih Julijcih 
Od 20. do 27. julija - mladinski pla
ninski tabor

Še pred odhodom na tabor bo Pla
ninsko društvo organiziralo tudi 
pripravljalno turo za udeležence. 
?Več informacij: 36-87-056 Jurij 
Nabergoj ali 36-65-173 Leon Kodre

Republike Slovenije za ljubiteljske 
dejavnosti.

- Od 29. Julija do 3. Avgusta pa bo 
na Sinjem vrhu potekala likovna ko
lonija Društva Poe iz Ajdovščine

Informacije: Hieronim Vidmar
- 368-70-56

DRUŠTVO GORA:

Tradicionalna 10. Kravja ruleta, 
21. Julija, na Rupi v Tihi dolini na 
Predmeji.
Prične ob 15.00, osrednji dogodek 
pa bodo pospremile družabne igre,

bušne postaje v Ajdovščini, iz Črnič 
in Podnanosa ob 9.00, ustavljal pa 
se bo tudi na vseh glavnih postajah 
na poti.
Cena 1.500 tolarjev (prevoz, kosilo 
in jubilejni spominek)
Prijave s predplačilom do zasede
nosti avtobusov sprejema Trafika 
Mirjam.

ZVEZA PRIJATELJEV MLA
DINE AJDOVŠČINA

Letovanja otrok:

NEREZINE (Mali Lošinj) od 18. do 
28. Julija

bazenu. Tečaj bodo organizirali 
tudi v avgustu.

Poletne ustvarjalnice:
Od 1. Do 5. Julija in od 8. Do 12. Ju
lija - pod vodstvom mentorjev bo
ste lahko razvijali ročne spretnosti, 
spoznavali naravo in se zabavali. 
Ustvarjalnice bodo potekale na se
dežu ZPM v Ajdovščini, na Goriški 
17 in v vipavski Osnovni šoli.

Za vse dejavnosti med poletnimi 
počitnicami so obvezne prijave. Za 
dodatne informacije pokličite 368- 
91-40 in 368-91-41, ali pa ZPM obi
ščite na Goriški 17 v Ajdovščini.
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Nova Nova d.o.o., Goriška cesta 17, 5270 Ajdovščina obvešča vse oglaševalce na frekvenci radia Nova, da 
imajo možnost ugodnih popustov pri oglaševanju v časopisu Latnik. Popusti veljajo tudi pri radijskem ogla
ševanju naročnikom oglasov v časopisu Latnik. Za podrobnejše informacije pokličite marketing službo na 
telefonskih številkah: 05 36 80 505 in 041 630 311.

Obvestilo!
Občina Ajdovščina obvešča, da s 1. Julijem ni več mogoče brezplačno deponirati odsluženega vozila na 
smetišču. Za odvoz pa občani Ajdoščine lahko pokličejo katerokoli pravno ali fizično osebo, ki je registri
rana za to dejavnost.
Po preverjanjih strokovnih služb Občine Ajdoščina je trenutno najugodnejše podjetje Dinos d.o.o. iz Se
žane, ki vozilo odpelje po ceni 4.200 tolarjev (cena vključuje DDV in vse manipulativne stroške odvoza 
vozila z mesta, kjer se nahaja).
Kontaktna oseba: Franc Albin 05/7304 536 ali 041-645-843

\M& ° [£®W/^§nW6)

Nudimo vam ročno kovane izdelke:
- VRATA,
- OGRAJE (VRTNE IN BALKONSKE),
- ZAŠČITNE MREŽE ZA OKNA
- ELEMENTE ZA OGRAJE

Nudimo tudi klasične ograje.
Telefon:
05 366 66 30 (delavnica)
05 366 63 15 (doma)
041 598 192 (gsm)

j/cj'

"H......
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Dva kratka prometna 
utrinka s 34. redne 
seje vipavskega 
občinskega sveta

Vipavci se zavedajo, da nujno po
trebujejo novo prometno ureditev. 
Poskušali so že marsikaj ampak 
najbolj ustrezne rešitve zaenkrat 
še niso dobili. Začenjajo takorekoč 
znova. Problem parkiranja bodo 
reševali z uvedbo modrih con, kijih 
bo sprva nekaj manj kot sto. Časo
vno bodo omejene na eno do dne 
uri, za različno obdobje dneva od 
7.00 do 20.00, pa med 8.00 in 13.00, 
odvisno od specifike posameznega 
dela naselja. Prva ureditev zajema 
stari plač, okolico občine, banke, 
marketa in zdravstvenega doma. 
Celotna ureditev prometne proble
matike Vipave bo trajala pribljižno

dve leti, povezana pa je tudi s fi
nančnimi zmožnostmi občine.

Cestna povezava med Vipavo in 
Vrhpoljem je potrebna posebne po
zornosti. Težave povzroča neenako
merno široko cestišče in slaba pre
glednost ob megli, dežju, predvsem 
pa ponoči. Radi bi jo opremili s 
črtami. Prometni inšpektor Jožef 
Lemut je na sami seji obrazložil, 
da je cesta za črtanje na nekaterih 
mestih v skladu s pravili izrazito 
preozka, tako bi kršili nekatere 
predpise. Ker pa je vendarle varnost 
na prvem mestu, so prepričani, da 
bi lahko zamižali na eno oko.

Javna razprava o prizidku zdravstvenega doma

Zakaj so občinske 
naložbe tako drage?

Naj Primorje obnovi Lanthierijev dvorec?

Poslovno stanovanjski objekt v 
Vipavi - da ali ne
Krajani Vipave niso zadovoljni s predvideno gradnjo novega poslovno stanovanjskega objekta ob Zadruž
nem domu. Devetdeset podpisnikov civilne pobude moti predvsem popravljen prvotni načrt gradnje.

Na zboru krajanov, ki ga je Kra
jevna skupnost sklicala v začetku 
junija, je bilo slišati pripombe pred
vsem na račun premajhnega števila 
parkirišč in posegov v zelenico pred 
sedanjo stavbo občine. Župan Ivan 
Princes je odgovarjal, da si prizade
vajo mestno središče očistiti avto
mobilov, torej si bodo morali par
kirišča izven strogega centra iskati

tako domačini, kot tudi obiskovalci. 
Po novem prometnem režimu bodo 
na vipavskem placu le modre cone, 
ki bodo dovoljevale uro in pol par
kiranja. Mnogo prisotnih na zboru 
krajanov je bilo mnenja, da bi lahko 
objekt postavili kje drugje. Nekdo 
je omenil celo, da bi Primorje lahko 
namesto gradnje nove stavbe pre
novilo žalostno propadajoči Lant

hierijev dvorec. Ob koncu zbora 
krajanov so izvedli tudi glasovanje, 
ki sicer uradno nima vpliva na od
ločitve občine, izid pa je precej zgo
voren. Od udeležencev so samo tri
je glasovali za izgradnjo poslovno 
stanovanjskega kompleksa v Vipavi 
po sedanjih načrtih, vsi ostali pa so 
bili proti.

SH
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Sagra v Črničah - mladim družinam naproti

Sveti Vid prinesel vrtec
Leta 1920 zgrajeni vrtec v Črničah, na katerega so vezane tudi vasi Gojače, Malovše in Vrtovin, je že zdavnaj 
postal pretesen, da o dotrajanosti in slabih higienski razmerah v stavbi sploh ne govorimo. Obnova je bila 
nujna, to je bilo v zadnjih letih večkrat slišati tudi na sejah občinskega sveta.

Ob šagri (farni zavetnik je sveti 
Vid) so predali namenu temeljito 
prenovljen vrtec, kije pridobil okoli 
120 kvadratnih metrov novih po
vršin, pa tudi lepo urejeno okolico, 
igrišče in nova parkirišča. Naložbo, 
46 milijonov tolarjev za objekt in 10 
milijonov za ureditev okolice, je v 
celoti krila Občina Ajdovščina.

Projekte za prenovo je izdelalo pod
jetje Castrum. Gradbeno podjetje 
Marc je z deli začelo lani oktobra, 
Krajevna skupnost pa je pomagala 
pri ureditvi okolice.

Tako Črniče kot tudi okoliške vasi 
so demografsko ogrožene, zato jim 
vsak korak na poti k izboljšanju

pogojev življenja veliko pomeni. 
Vrtec bo novo sezono začel tudi z 
jasličnim oddelkom, že zdaj pa je 
vanj vpisanih 16 otrok. Jasli pred
stavljajo mladim družinam veliko 
manj ovir in veliko več možnosti, 
da bodo mladi ostajali doma.

SH

Čakajo reševalno vozilo, dobili 
ultrazvok
Zdravstveni dom Ajdovščina je bo
gatejši za nov ultrazvočni aparat, ki 
bo v dispanzerju za žene učinkovito 
zamenjal 12 let staro napravo. Na 
predstavitvi gaje navdušeno opisala 
in predstavila ginekologinja Majda 
Kodrič-Roškar. Zadovoljstva nista 
skrivali niti direktorica Boža Ferfo- 
Ija in strokovna vodja Katja Šoštarič 
- Likar. Nov aparat bo služil ženam

in dekletom pri natančnejših vagi
nalnih pregledih ter pregledih no
sečnic in plodu. Zaenkrat imajo za 
te namene dve sondi, na tretjo, ki bo 
namenjena pregledom dojk, bodo 
morali ob sedanjih 6,5 mio, zbrati 
še milijon tolarjev. Pri nakupu no
vega aparata jim je na pomoč tokrat 
priskočila Krka, tovarna zdravil iz 
Novega mesta.

Ajdovsko gospodarstvo je dalo 
močno roko pri nabavi reševalnega 
vozila. Spotoma smo izvedeli, da ga 
zdravstveni delavci v Ajdovščini 
in seveda vsi, ki ga bomo mogoče 
potrebovali, lahko pričakujemo v 
mesecu septembru.

iče

Farna je imela rojstni 
dan

Na junijski seji ajdovskega občinskega sveta se je na dnevnem redu 
znašel tudi projekt novega prizidka k ajdovskemu zdravstvenemu 
domu in izzval obširno debato. Nihče ni bil proti gradnji, večino pa je 
motila cena. V prizidku bo dvigalo, ki bo povezovalo oba stara in nov 
del zdravstvenega doma. V prvih dveh etažah prizidka bodo prostori 
nove lekarne, v tretji pa ambulante otroškega dispanzerja. Vrednost 
del je ocenjena na dobrih 325 milijonov tolarjev.

Zaradi vprašanj, dvomov in dilem 
na seji občinskega sveta so pri
pravili tudi javno obravnavo. Poleg 
svetnikov so bili povabljeni tudi 
predstavniki zdravstvenega doma, 
lekarne in invalidske organizacije. 
Invalidi so kljub manjšim pripom
bam, ki se nanašajo na pravilnik, 
zadovoljni z načrti, žal jim je le, 
da jih niso na podoben sestanek 
povabili pred petimi leti, ko so se 
pripravljali načrti za prvi prizidek. 
Na vprašanja je odgovarjala Nada 
Curk, arhitektka in vodja projekta. 
Visoka cena je po njenem mnenju 
pogojena z zapletenimi rešitvami 
komunikacije med vsemi tremi 
stavbami, saj je stara stavba grajena 
v drugačnih nivojih, kot novi del. 
Poleg tega standardi in pravilniki 
zahtevajo drago inštalacijo, razvoj 
tehnologije pa sodobno opremo, ki 
seveda tudi ni poceni. V sklopu te 
faze dograjevanja zdravstvenega 
doma se bodo popravljale tudi neka
tere napake iz preteklosti, kot je na 
primer zaostajanje meteorne vode v

kleti stare stavbe. Drugo vprašanje 
pa je prometna ureditev, predvsem 
parkirišča, kijih v C2 nikoli ni do
volj. Na novo vrisana parkirna me
sta v projektih so v praksi že zase
dena. Prostora za nove rešitve pa je 
na tistem koncu bore malo. Menda 
potekajo s Fructalom dogovori za 
odkup zemljišča, vendar pa na javni 
razpravi ni bilo moč izvedeti, kako 
daleč so. Tudi sicer javna razprava 
v tej fazi projekta ne more vplivati 
na izpeljavo, česar so se prisotni 
svetniki zavedali. Morda bi bilo pri
pomb in predlogov precej več, če bi 
se dobili na začetku, v fazi idejnega 
projekta.

Zdravstveni dom z novim prizid
kom še ne bo končan. Manjka mu šej 
reševalna postaja in dodatne ambu
lante za zdravnike splošne prakse, 
kar pa, po županovih besedah, ne 
bo prišlo na vrsto nič prej kot čez 
dobro desetletje.

SH

Nakupovalni center Farna iz Vipa
ve je konec junija praznoval prvi 
rojstni dan. Očitno so Vipavci po
trebovali večjo trgovsko hišo, saj se 
je naložba izkazala kot zelo dobra. 
Po enoletnem poslovanju so rezul
tati celo višji, kot sojih pričakovali. 
Farna se želi svojim potrošnikom 
približati z ugodnimi cenami, pa

Škofijska Karitas Koper tudi za to 
poletje organizira počitniške tabore 
otrok in družin. Prvi počitnikar
ji so se že odpravili v obnovljen 
Dom Karitas v vasi Soča, ki je bil 
poškodovan ob velikonočnem po
tresu. Počitnice bodo imeli tudi v 
Portorožu, za tiste z Obale pa pri
pravljajo letovanje na Pohorju. Na 
ta način bo počitnikovalo 50 otrok 
in 12 družin.
Škofijska Karitas zbira denar na

tudi z vse večjo ponudbo, pri čemer 
še posebej skrbijo za bogato paleto 
izdelkov domače proizvodnje, ki 
jih ponuja primorski ulica. V pet
najstih trgovinah ali dejavnostih je 
zaposlenih 63 ljudi, načrtujejo pa 
odpiranje novih, predvsem takih, ki 
jih potrošniki že (še) pogrešajo.

različne načine. Pred letom dni so 
začeli z akcijo namenska pomoč, 
ko dobri ljudje mesečno darujejo za 
ljudi v stiski po 500 tolarjev. Doslej 
seje vanjo vključilo 400 darovalcev, 
kar pomeni letno 2,4 milijona tolar
jev za družine, otroke in ostarele v 
stiski.

Sanda Hain

V Portorož in na 
Pohorje s Karitasom

Smaragdna pot
Nacionalna turistična organiza
cija je izdala snopič novih pro
mocijskih zloženk, ki naj bi v 
izogib gneči na glavnih cestah, 
tuje turiste usmerjale na stran
ske poti. V Sloveniji zanimivih 
krajev ne manjka, v njih pa naj 
bi na ta način ostal kakšen turi
stičen tolarček. V zloženkah je 
zastopana tudi Vipavska dolina. 
Občini Ajdovščina in Vipava sta 
tako prvič vključeni v katerega 
od projektov nacionalne turistič
ne organizacije. V okviru Sma
ragdne poti so turisti povabljeni 
v Vipavski križ, v Pilonovo ga
lerijo ter v Podskalo. Iz zloženke 
boste izvedeli kopico uporabnih 
informacij, tudi to, da sije v T1C 
Ajdika moč izposoditi kolo.
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Kresovanje 
društva Gora
Že vrsto let prireja društvo Gora kresovanja ob prazniku državnosti. V 
bistvu gre za srečanje članov društva z vsemi tistimi, ki jim pri njihovem 
delovanju pomagajo. Ne gre pa zgolj za družabno srečanje ob kresu, pač 
pa vsakič poskrbijo tudi za pester program. Letos seveda niso mogli brez 
organizacije turnirja v malem nogometu na travi. Štiri ekipe so gledalcem 
postregle z dramatičnimi tekmami, kjer so o zmagovalcih odločali tudi 
kazenski streli. Na koncu je slavila državna reprezentanca v telemarku, 
pred mladimi domačimi telemarkerji, medtem ko so Bojlerji osvojili bron 
pred ekipo karavle P5. Tudi v hitrostnem teku z rolerji je bil odšla zmaga v 
Kranj, saj je klanec od Štemča do Rupe najhitreje premagal drugouvrščeni 
v skupnem seštevku svetovnega pokala v telemarku David Primožič, med
tem ko je bil dobitnik brona na svetovnem mladinskem prvenstva Klemen 
Žonta drugi in je spet potrdil svojo dobro telesno pripravljenost. Razburlji
va je bila tudi balinarska tekma med ekipo pokroviteljev in ekipo članov 
društva - oboji so po enkrat zmagali. Ko se je zmračilo, so si lahko obis
kovalci ogledali video posnetke nekaterih tekmovalnih uspehov društva, 
zanimivo pa je bilo tudi gledanje posnetkov z rallyja Pariš - Dakar, ki jih je 
komentiral udeleženec puščavske avanture Miran Stanovnik, tudi sam član 
Društva Gora.

Edo Pelicon

Bolšja tržnica 
ni le ponudba in 
povpraševanje
Vsako tretjo soboto v mesecu se popolnoma spre
meni vsakodnevni videz Trga 1. slovenske vlade, 
pred kinodvorano v Ajdovščini, ki smo ga vajeni 
preplavljenega s pregreto pločevino (čeprav je pred 
vstopom na trg prometni znak, ki pravi drugače).

Če organizatorki uspe prepričati sobotne nakupovalce, celoten trg opremi 
s stojnicami na katerih slučajni, pa tudi že stalni prodajalci ponujajo marsi
kaj, kar smo tudi sami v preteklosti odvrgli kot neuporabno. Nostalgija pa 
ne pozna meja, zato kupujemo kar smo že imeli.
Ne manjka tudi starinskega pohištva, ki so ga na tržnici že prodajali s tako 
imenovano dražbo. Tak način prodaje ima gotovo svoj čar, zato ga pričaku
jemo tudi v bodoče.
Bolšja tržnica pa ni le tržnica, saj se vsakič dogajajo pestre ustvarjalnice, 
priložnostne kinopredstave, predstavitve raznih društev, kot so bili cer
kljanski laufarji, predstave šolskih dramskih skupin, pa tudi promocije 
rokodelcev in obrtnikov. Na junijski tržnici je podjetje Incom razdelilo kar 
spoštovanja vredno količino sladoledov Leone.
Bolšja tržnica v Ajdovščini raste sama iz sebe in bo v bodoče še pridobila 
z idejami, ki se oblikujejo sproti. Bistveno pa je, daje postala prostor, kjer 
se srečujejo stari in mladi, si kakšno rečejo in tako vsaka tretja sobota v 
mesecu pred kinodvorano dobiva zaokroženo podobo.

Ivan Mennolja

20 let Društva 
invalidov Ajdovščina
in Vipava
Društvo invalidov Ajdovščina’ Vipava je s slavnostno sejo zadnjo 
junijsko soboto praznovalo 20. obletnico delovanja. Slavnostni gost 
in osrednji govornik je bil predsednik Državnega zbora Republike 
Slovenije, Borut Pahor.
Med drugim je povedal, da si morajo invalidske organizacije same 
izboriti svoje pravice, pri tem pa sprejemati kompromise tudi znotraj 
društev in organizacij. Pozdravil je tudi prizadevanja za odpravlja
nje arhitektonskih ovir in poudaril, da bo zastavil svojo besedo za 
upoštevanje posebnih potreb invalidov. Na proslavi je govoril tudi 
predsednik Zveze delovnih invalidov Slovenije, Miran Kranc. Zveza 
je podelila priznanja in zlate znake najzaslužnejšim članom Društva 
invalidov Ajdovščina Vipava. Najprej je priznanje dobilo društvo, za 
20-to obletnico delovanja, pa tudi zato, ker je eno najaktivnejših med 
slovenskimi društvi. Zlato odličje je prejela Anica Žvokelj iz Stoma- 
ža, predvsem zaradi aktivnega dela pri vodenju poverjenikov, zaradi 
njenega prizadevanja jih ima društvo danes 27. Mara Bratina, prav 
tako Stomažanka, že 19 let aktivno sodeluje s krajevnimi skupnostmi 
in je predsednica najpomembnejše komisije v društvu - Komisije za 
socialna vprašanja, je bila prav tako pohvaljena z zlatim znakom. 
Ivan Ušaj deluje v društvu od ustanovitve naprej. Poznajo ga kot 
neutrudnega sindikalnega delavca še iz časov, ko je bil še aktivno 
zaposlen, enako zagnano dela tudi po upokojitvi, kot podpredsednik, 
ki ničesar ne prepustu naključju. Zato si je zaslužil odličje Zveze 
delovnih invalidov Slovenije. Roman Velikonja, čeprav še mlad, je 
predsednik društva že od leta 1984. Zaveda se, da invalidi lahko le 
združeni dosežejo svoje pravice. Na novo je ustanovil Komisijo za 
odpravljanje arhitektonskih ovir in Komisijo za socialna vprašanja, 
ki jima pomaga s strokovnim svetovanjem. Pod njegovim vodstvom 
seje število članstva podvojilo in društvo je postalo eno najuspešnej
ših v državi. Dobil je odličje Zveze delovnih invalidov Slovenije. Do
bil pa ga je tudi Danijel Rovan, predsednik Komisije za rekreacijo 
in šport. Poznamo ga kot vrhpoljskega kegljača. Kot trener te športne 
discipline se udjestvuje v Društvu invalidov. Sicer pa je odličen 
organizator številnih športnih tekmovanj, na katerih zgornjevipvaski 
invalidi množično osvajajo najvišja mesta.
Domače društvo pa je s priznanji nagradilo športnike, ki so v za
dnjih 10. letih osvojili naslove državnega prvaka, zaslužne člane, pa 
tudi zunanje sodelavce, ki so pomagali, daje delo v društvu potekalo 
nemoteno. Posebna zahvala je šla obema občinama, Ajdovščini in 
Vipavi, za dobro sodelovanje, inženirju Ivanu Pavliču, za strokovno 
pomoč pri odpravljanju arhitektonskih ovir, Mirjam Srebot za dolgo
letno pomoč društvu, prav tako tudi Agroindu iz Vipave.

Gorjanske
čipke
pridobile
status
domače in
umetne
obrti
Obiskovalcem Predmeje izrečejo 
svojevrstno dobrodošlico cveti
ce, ki so jih v lesena korita ali 
gredice že pred časom posadile 
domače žene. Seveda je za rožice 
treba vseskozi skrbeti in tako 
so članice Društva podeželskih 
žena s Predmeje ponovno ob
novile zasaditev cvetličnih korit 
in gredic. Seveda so tudi pridno 
zalivale.
Društvo podeželskih žena je 
več čas dejavno in tako tudi v 
juniju ni mirovalo. Gorjanske 
ženske so svoje delovanje pred
stavile članom Društva MOST 
v Ajdovščini, na Predmeji pa 
so gostile Društvo za pomoč 
bolnim in ostarelim ter s pesmijo 
popestrile vsakoletno srečanje 
starejše generacije Gorjanov, ki 
ga je organiziral Karitas, in je 
letos potekalo na Predmeji.

Zelo pa so se razveselile mnenja 
Obrtne zbornice Slovenije, v 
katerem se je pozitivno izrekla 
o klekljanih izdelkih z Gore, 
kar v praksi pomeni, da bodo 
gorjanske »špice« (čipke) lahko 
nosile nalepko »domača in umet
na obrt«.

V kulturnem programu so nastopili Ženski pevski zbor Društva upo
kojencev Večernica, duet Nives in Vojko Ferjančič, ki ju je na harmo
niki spremljal Roman Bunc, tudi avtor besedila in melodije, Pevski 
zbor Varstveno delavnega centra ter folklorna skupina Kamenjčki iz 
Kamenj.

SH

V letu 2001 je Društvo invalidov v okviru Socialne komisije 
opravilo 421 obiskov pri težje gibljivih in negibljivih ter so
cialno ogroženih članih. Od tega so skromno obdarili 171 
članov. 31 jih je prejelo vrednostni bon od 10.000 do 15.000 
tolarjev. Ob dnevu žena so obiskali težje pokretne članice in 
jim podarili šopek. Dvema so omogočili 10 dnevno bivanje v 
toplicah s spremljevalcema.



TE i&rvi a.v.i
LAJNI K šolstvo in ekologija 13

Osnovna šola Dobravlje: Dobili smo EKO zastavo
V šolskem letu 2001 - 2002 so se vključili v mednarodni projekt EKO šola kot način življenja. »Prehodili« so sedem korakov, ki jih 
predpisuje koordinacija Eko šole in so pogoj za pridobitev EKO zastave.
Kot četrta v Sloveniji je zelena zastava zaplapolala tudi pred podružnično šolo v Črničah.

V sredo, 5. junija, na svetovni 
dan okolja, je bila v Cankarje
vem domu v Ljubljani slavnost
na prireditev ob podelitvi EKO 
zastav devetinsedemdesetim 
slovenskim osnovnim in sred
njim šolam.

V Sloveniji so v ta projekt vklju
čene 103 šole,
v Evropi okrog 6000. Ponosni 
smo, da bo kar na dveh naših šo
lah, v Črničah in v Dobravljah, 
plapolala zelena EKO zastava 
kot simbol mednarodnega pri
znanja za prizadevanje pri ohra
njanju narave in vzgoje ekološke 
zavesti mlade generacije.

Učence podružnične šole Čr
niče sta na prireditvi zastopala 
učenka četrtega razreda Polona 
Vetrih in Luka Vetrih, učenec 
drugega razreda, v imenu učen
cev centralne šole pa je prejel 
zastavo Klemen Lozar iz šestega 
razreda.

Predlagali smo

Na Eko dnevu, v soboto 5. maja 
2001 smo v vseh oddelčnih 
skupnostih oblikovali predloge, 
ki bi jih morali uresničevati v 
EKO šoli:
Ustanovitev EKO krožka, 
ločeno zbiranje odpadkov, pred
vsem papirja,
ureditev kompostnega kupa za 
odlaganje organskih odpadkov, 
čiščenje šolske okolice, razde
litev okolice šole posameznim 
razredom,
postavitev učilnice v naravi, 
ureditev mlake,
učilnice za pouk biologije za 5., 
6. in 8. razred,
namestitev smetnjakov v okolici. 
šole,
postavitev klopi pred šolo, 
izdelava skice šolskega okoliša z 
vrisanimi naravnimi, kulturnimi 
in drugimi znamenitostmi, 
izdelava znaka EKO šole, 
skrb za lončnice in za zunanje 
gredice,
postavitev valilnic in krmilnic 
za zunanje ptice, 
izdelava EKO časopisa,

ponovna oživitev ZELENE 
STRAŽE,
varčna uporaba brisač, toaletne
ga papirja...,
obisk čistilne naprave v Ajdov
ščini.

Koliko nalog smo uresničili? 
Smo bili dovolj uspešni?
Kaj še lahko napravimo do kon
ca šolskega leta?

Sedem korakov EKO šole

V času od vključitve v projekt v 
drugi polovici leta 2000 do od
daje poročila,'aprila 2002, smo 
“prehodili” 7 korakov EKO šole.
V projekt smo se vključili z veli
kim zagonom in prepričani smo, 
da v polni meri uresničujemo 
ideje EKO šole.
Prvi korak: Ustanovili smo eko 
programski svet
Drugi korak: Analizirali smo 
stanje v okolju in ugotovili, da 
je boljše kot v mnogih okoljih 
naše države. Naša prednost je 
predvsem v tem, da je Vipavska 
dolina precej zaprta. Obe reki, 
Hubelj in Vipava začenjata pot v 
naši dolini, prav tako vsi potoki. 
Zato poudarjamo, da smo za čis
to okolje v naši dolini odgovorni 
predvsem mi. V dolini ni indu
strije, ki bi obremenjevala okolje. 
Dobro razvita svetovalna služba 
v kmetijstvu skrbi za pravilno 
uporabo škropiv in mineralnih 
gnojil, zato podtalnica ni one
snažena. Vse več gospodinjstev 
uporablja za ogrevanje ekološko 
najbolj čisto gorivo, zemeljski 
plin.
Tretji korak: Na osnovi analize 
stanja v okolju smo izdelali načrt 
delovanja eko šole.

KRATKOROČNI CILJI
❖ urejanje šolske okolice
❖ skrb za ptice pozimi
❖ izdelava in nameščanje valil

nic
❖ ločeno zbiranje odpadkov
❖ sodelovanje v čistilni akciji, ki 

jo organizirajo lovci
❖ sodelovanje s krajevnimi 

skupnostmi
❖ izdelava spletne strani
♦> obveščanje medijev o naši de

javnosti
❖ sodelovanje v akcijah, ki jih 

organizira nacionalni projekt 
EKO šola kot način življenja

DOLGOROČNI CILJ 
Vzgojiti ekološko osveščenega 
mladega človeka, ki se bo znal 
in hotel obnašati naravi prijazno, 
ki bo s svojim zgledom učil in 
opozarjal na pravilen odnos tudi 
druge v svojem okolju.
Četrti korak: Na osnovi analize 
stanja smo se odločili, da bomo v 
šolskem letu 2001/2002 posvetili 
vso skrb dvema sklopoma vodi 
in odpadkom. Tako je naravnan 
tudi načrt dela za to šolsko leto. 
Peti korak: Delo spremljamo, a

vendar ne dovolj dosledno. Tako 
se nam dogaja, da v posameznih 
obdobjih ne realiziramo nobene 
akcije, v drugem obdobju pa 
je dejavnosti preveč. Sprotno 
spremljanje dela je zelo po
membno, zato bomo morali biti 
na to bolj pozorni.
Sesti korak: Obveščanje in so
delovanje z mediji je zelo dobro. 
Sodelujemo z vsemi sredstvi 
obveščanja javnosti, predvsem 
pa z lokalnim radiem NOVA in 
s Primorskimi novicami. Učenci 
so sproti obveščeni o dejavnosti 
EKO šole z obvestili na oglasnih 
deskah in na šolskem radiu. 
Sedmi korak: Oblikovali smo 
EKO LISTINO, ki so jo pod
pisali: predsednik šolskega
parlamenta, predsednica sveta 
staršev, predsednica sveta šole^ 
predsedniki krajevnih skupno
sti, direktor komunalno stano
vanjske družbe in ravnatelj šole.

Kako je nastala naša 
himna

Narava je vse bolj ogrožena. 
Kako jo ohraniti lepo in čisto, so 
izrazili učenci 6. b razreda v Eko 
himni. Na mini natečaju je so
deloval skoraj cel razred. Izmed 
besedil smo izbrali preprosto, 
srednje dolgo ritmično pesem 
EKO ŠOLA.

EKO HIMNA

(na melodijo: NA PLANINCAH 
LUŠTNO BITI...)

Ljudje z naravo lepo živimo, 
le če zanjo lepo skrbimo.
Zato zapojmo: »Juhej, juhej! 
Narava zakon je, okej!«

Mi smo eko frajerji, 
za naravo nas skrbi.
Zato zapojmo: »Juhej, juhej!
V eko šoli je okej!«

Reke, polja in gozdove, 
čuvajmo za rodove nove!
Zato zapojmo: »Juhej, juhej! 
Narava čista je, okej!«

Vedno bomo se trudili, 
da bi naravo ohranili.
Zato zapojmo: »Juhej, juhej! 
Narava lepa bo brez mej!«

Staša Benko, 6.b

Drage učenke in učenci, spoštovani starši, gostje 
in učiteljice!

Zelo sem vesel, da je v Črničah zaplapolala zelena zastava.
V letošnjem šolskem letu so bile v mednarodni projekt “EKO 
ŠOLA KOT NAČIN ŽIVLJENJA” vključene 103 osnovne in 
srednje šole, v Evropi je v projekt vključenih 6000 šol. Za
stavo, ki simbolizira skrb šole za okoljsko vzgojo pa tudi za 
življenje na šoli po načelih zdrave šole, si je prislužilo 79 šol 
od tega samo štiri podružnične šole, veseli smo, da je med 
njimi tudi šola v Črničah.
Skrb za zdravo okolje ni več samo moda, ampak življenjska 
nujnost. Takoj ko se na nekem področju poveča število obo
lenj zaradi življenja v zastrupljenem zraku 
ali zaradi pitja vode, ki je onesnažena, vklopimo alarm. Za 
mnoge žal prepozno. Poglejmo samo v bližnjo soseščino, na 
področje Salonita Anhovo, kjer je zaradi azbestoze zbolelo 
veliko ljudi ali na področje Iverke, ki bruha v zrak na tone 
škodljivih snovi. Zaradi onesnaženega ozračja umirajo goz
dovi, zaradi velikih posegov v kmetijstvu izginjajo živalske 
vrste. Zaradi uporabe različnih kemijskih sredstev se tanjša 
zaščitna ozonska plast v našem ozračju.
Kaj lahko napravimo mi, tako imenovani mali ljudje. Če ne 
več to, da varčno uporabljamo vodo, energijo, embalažo, da 
ločeno zbiramo odpadke, da se odločimo za ekološko, bio 
vrtnarjenje in kmetovanje, da ne onesnažujemo narave, ne 
s hrupom, ne z odpadki, v zadnjem obdobju si prizadevamo 
tudi za zmanjševanje nočne, umetne osvetljenosti.
Šola je dobila za svojo poglobljeno skrb za okolje in za priv- 
zgajanje ekološke zavesti Potrdilo in Zeleno zastavo. To je 
priznanje, še bolj pa obveznost za takšno in še boljše delo tudi 
v naslednjem šolskem letu. Čudno bi bilo, če bi pred šolo, ki 
se ponaša s takšnim simbolom, ležali odvrženi papirčki, če bi 
se tudi doma obnašali drugače kot se učimo v šoli.
Želim vam, da bi v naslednjem šolskem letu dodali k sedmini 
korakom, ki ste jih prehodili, še kakšnega, ki bo prispeval k 
temu, da boste dostojno nosili naziv zdrave eko šole še na
prej.

ravnatelj 
Anton Žagar

EKO ZNAK

Učenka Jana Bratina iz 8. a razreda je izdelala šolski EKO ZNAK. 
Izdelan je iz gline in simbolizira sožitje med človekom, rastlinskim 
in živalskim svetom..
V odprto dlan je položena Zemlja na kateri je krt, pokrit z ZELENIM 
listom.
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Primorje potuje na Kavkaz

Predsednik tekmovalne ' komisje 
UEFE Jean Foirnet ^ Fayard je na 
žrebanju parov prvega predkroga 
pokala UEFA za nsprotnika Pri
morja izžrebal ekipo iz Armenije, 
Zvartnots iz Erevana. Prva tekma 
bo 15. avgusta v Ajdovščini, druga 
pa čez štirinajst dni v glavnem me
stu te kavkaške republike. Ker pred
stavnikov Zvartnotsa na žrebanju v 
Ženevi ni bilo, prav veliko podatkov 
o nasprotniku ni znanih. Branko 
Bakaršič, podpredsednik Primorja, 
ki se je udeležil žrebanja v Hotelu 
Noga Hilton na obali ženevskega 
jezera v Švici, je žreb takole ocenil: 
»Po eni strani nisem zadovoljen, saj 
nas čaka dolga pot in kopica dodat

nih nevšečnosti ob organizacija go
stovanja v Armeniji, po drugi strani 
pa smo dobili celo najlažjega na
sprotnika. Druge rešitve ni, kot da 
nasprotnika premagamo in dobimo 
bolj atraktivno ekipo v naslednjem 
krogu.« Morda pa bo gostovanje 
Primorja v Armeniji izkoristilo aj
dovsko gospodarstvo oziroma pod
jetništvo za navezavo poslovnih 
stikov, nenazadnje pa je Armenija 
izjemen turističen izziv, saj je sicer 
večina nikoli ne bi videla.

Armenija ima 3,5 milijone prebival
cev, njihova prva nogometna liga, 
ima prav tako kot naša, 12 članov, 
večina klubov pa je iz glavnega me

sta, ki ima več kot poldrugi milijon 
prebivalcev. Nasprotnik je prišel v 
pokal UEFA kot finalist njihovega 
pokalnega tekmovanja. Zvartnots 
je po petih krogih novega prven
stva na sedmem mestu s desetimi 
točkami, toda samo tri točke za 
vodilnim Spartakom, pri katerem je 
v zadnjem krogu igral neodločeno.
V predzadnjem krogu je Zvartnots 
visoko, kar s 6:2 premagal ekipo 
Lori.
V evropskih pokalih letos nastopa
jo kar štiri armenske ekipe; poleg 
Zvartnotsa in Spartaka v pokalu 
UEFA še Pyunik v kvalifikacijah 
za ligo prvakov, imajo pa tudi pred
stavnika v pokalu Intertoto. V do
sedanjih evropskih nastopih nobeno 
od armenskih moštev še ni napre
dovalo v naslednji krog. Armenska 
nogometna zveza je stara toliko kot 
slovenska, saj se je Armenija kot 
država osamosvojila leta 1991, le da 
septembra.

Rezultati dosedanjih pripravljalnih 
tekem:
Primorje : Era Šmartno 1:0 
Primorje : Duplek 4:0 
Primorje : Publikum 1:4 
Primorje : Rudar 2:2 
Primorje : Gorica 1:0

EP

Radovan je »iskal« trofejo 25 let
Sin Erik uspešen pri 25. letih. Priprave so potekale dobrih 14 dni.

časne obiskovalce in navijače. Sreča 
se je nasmehnila v nedeljo, 2. junija 
in v noči na 3. junij.
Prvi je, po hierarhiji, zapel starejši 
Blaško: 87 cm in 12,5 kg.
Kot se spodobi je bil Erikov lažji za 
pol kile.
Mama Silva vseeno ni imela kaj 
dati v kozico, saj sta obe »žrtvi« 
trofejno preparirala in se odločila 
za članstvo v sekciji »ULOVI IN 
SPUSTI«.
»Razen, če se ne zatakne še kaj več
jega«, pomežikneta oče in sin, čla
na Ribiške družine Ajdovščina in 
Ribiške družine Renče.

iče
45 letni oče Radovan Blaško in sin 
Erik sta strastna ribiča. Dobite ju ob 
Vipavi, v dobraveljski krnici ali ob 
zadrževalniku Vogršček. Odpravita 
se tudi na druge slovenske reke, 
ribarita pa tudi v času dopusta ob 
morju.
Tokrat sta se akcije »Krap« lotila 
načrtno. Zajetje Vogršček sta »ob
delovala« dobrih 14 dni. Vanj sta 
zmetala okrog 200 kg koruze in 
dobro futrala potencialni ulov. Po
leg sta uporabljala še dodatke, ki pa 
morajo ostati ribiška skrivnost.
Za 6 dni sta postavila ribiški kamp 
in se usidrala pod avtocesto, pri 
zapuščeni brunarici ob nesojenem 
kopališču. Vse dneve sta gostila ob-

verstvo
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Dobre ideje in izvirna darila, 
tudi po naročilu

Balinarski klub 
Planina - Petrič : 
drugič
Planinski balinarji se dobro držijo v 2. dražavni ligi zahod. Njihov 
sponzor je podjetje Petrič d.o.o. iz Ajdovščine.

V dosedanjih, sicer nepopolnih, desetih krogih tekmovanja v drugi ligi, so 
Planinci zbrali 11 točk. Nanizali so tri zmage, dva remija in štiri poraze, 
ob nedokončanem srečanju z ekipo HRAST - BLAGOMIK. Tekmovanje 
je v poletnem času prekinjeno in se bo nadaljevalo 24. avgusta zli. kolom. 
Tekme igrajo ob sobotah ob 10. uri.
Obenem so tekle kvalifikacije posameznikov za državno prvenstvo. Tri
je balinarji s Planine so se na prvenstvo v Pivki, ki je bilo 23. junija tudi 
uvrstili. To so bili: Fabčič Silvo, Petrič Erik in Petrič Mitko.

MI
(na sliki: najnovejša posadka BK PLANINA - PETRIČ)

Planinci iz Breze na 
obisku v Ajdovščini
Planinsko društvo Ajdovščina goji 
prisrčne stike s planinci iz Breze. 
Potem ko smo bili mi njihovi gosti, 
so nam bosanski planinci vrnili 
obisk. Po prisrčnem sprejemu v 
Ajdovščini smo se namenili proti 
malemu Golaku. Dež nas je sicer 
pral vse do Predmeje, toda našemu 
srečanju v pozdrav je tudi vreme 
pokazalo lepše lice.
Oskrbnik Jože v Iztokovi koči pod 
Golaki ni skrival gostoljubja in tako 
smo še bolj veselo zakoračili proti 
vrhu. In glej, sonce je obsijalo Tri
glav, krnsko pogorje, Magart, Jalo
vec. Navdušenje na vrhu je privrelo 
iz srca. Fotografije so ujele trenutke 
našega veselja. Pot navzdol je krat
kočasila pesem, smeh, šale... Kosilo 
v koči je seveda več kot teknilo. Z 
avtombobili smo se zapeljali na Ča
ven. Želeli smo pokazati, da planine 
združujejo in ne ločujejo, da smo 
planinci vedri ljudje, da požarno 
smeh in toplo besedo, zato se je 
druženje nadaljevalo pozno v noč. 
Spoznali smo ljudi, njihove navade, 
skozi pripovedovanja njihove plani
ne in poti.
Naslednje jutro je bilo lepo, umito, 
pripravljeno za nove poti. S kombi

jem smo se odpeljali proti Vršiču. 
Rezali smo jo po dolini Soče, reke, 
ob kateri naši gostje niso prišli do 
sape. Cilj našega pohoda je bila 
Mojstrovka. Sreča in veselje na 
vrhu sta bila napopisna, o tem so 
neposredno izvedeli tudi v Brezi, 
s pomočjo radijskih valov. Pot po 
melišču navzdol je bila hitro pre
magana, za suho kosilo na Vršiču je 
v stilu zglednih gospodinj poskrbel 
Danilo Šapla.

Naslednja postaja je bil Kobariški 
muzej. Naš predsednik Vladimir 
Lemut je preskrbel odličnega vodi
ča, tako da so gostje dobili plastično 
in strokovno predstavo o soški 
fronti ter o deležu, ki so ga v vojni 
vihri prispevali njihovi rojaki. Dan 
se nam je spet iztekel na Čavnu. 
Vtisov je bilo ponovno veliko, zato 
je beseda dobro tekla. Koliko misli 
je bilo izrečenih! Koliko lepih želja 
je potovalo iz srca v srce!

Slovo je prišlo prehitro. Obljubili 
smo si ponovno srečanje, kajti pla
ninstvo ne pozna meja.

Ivo Brecelj
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Razvojne možnosti občine 
Ajdovščina
Razvojna agencija ROD je v sodelovanju s KODA d.o.o., svetovalni inženiring pripravila Analizo razvojnih 
možnosti Občine Ajdovščina.
Ta zajema analizo demografskih gibanj, kazalcev zaposlitvenih možnosti, poselitev in naselbinsko omrežje,

Analiza je pokazala, da število 
prebivalstva po letu 1991 stagnira, 
potem ko je med leti 1971 - 91 rahlo 
naraščalo. 2001 je Občina Ajdov
ščina štela 17590 duš. Pokazalo se 
je tudi, da se več ljudi izseli kot 
priseli, naravni prirastek pa postaja 
vse šibkejši. Prebivalstvo občine je 
v povprečju tudi vse starejše.

Vpogled v zaposlitvene možnosti 
kaže, da število delovnih mest stag
nira, kar velja tudi za rast delovnih 
mest v obrti in drobnem gospodar
stvu. Delovna mesta so locirana še 
vedno monocentrično, saj jih je kar

alternativne možnosti urbanizacije in ekonomske osnove razvoja.

Kartogram3a;Prostorska rasporeditev delovnih mest leta 2001

■ nad 10 delov mest 
[g 20-49 

[fflj 50 - 100

nad 2000
nad 1000

v okolici Cola. Do leta 1979 je 
imela Ajdovščina 90% vseh delo
vnih mest, tako da se dogaja delna 
razpršitev delovnih možnosti. Leta 
2001 je bilo v ajdovski občini 6456 
delovnih mest, več kot petina v in
dustriji, 20% v gradbeništvu, sle
dijo samostojni podjetniki in obrt-

Vpogled v alternativne možnosti 
urbanizacije in ekonomske osnove 
razvoja vam bomo omogočili v na
slednji številki.

MI

Športni park Pale

Že od dne, ko je vojska zapustila 
vojašnico Pale, je obstajala ideja o 
ureditvi teh površin za športno re
kreativne potrebe mesta Ajdovščine 
in okolice. Celoten kompleks se na
haja izven mesta, športne površine 
pa tik ob mrzlem Hublju, ki v po
letnih mesecih obiskovalcem nudi 
prijeten hlad, bližnji Škol pa meče 
senco že v popoldanskih urah. 
Občina je zato izdelala idejni načrt, 
ki predvideva ureditev površin za 
balinanje, košarko, odbojko, tenis, 
mali nogomet, otroško igrišče in 
ureditev parka. V lanskem letu smo 
tako začeli s prvo fazo ureditve po
vršin. Lani začeto in letos dokonča
no je bilo štiristezno balinišče, ki 
je že predano v uporabo Društvu 
upokojencev Ajdovščina - Vipava 
in Balinarskemu klubu Hubelj, 
uporabljajo pa ga lahko tudi ostali 
občani.
Že v lanskem letu smo z novo as
faltno preplastitvijo in zamenjavo 
dotrajanih košev obnovili igrišče za 
košarko in usposobili površine za

rolkanje in rolanje.
V letošnjem letu smo nadaljevali 
z ureditvijo dveh teniških igrišč, 
otroškega igrišča in obnovo parka. 
Dela so v pretežni meri že končana 
in omogočajo uporabo omenjenih 
površin, dokončati bo treba le še 
nekaj malega okrog zunanje uredit
ve. Vse površine so izredno dobro 
obiskane, že takoj pa seje pokazala 
potreba po nadaljevanju urejanja 
igrišča za mali nogomet. Če bo le 
možno, bomo še v tem poletju te 
površine primerno pripravili.
V planu končne ureditve športne
ga parka je, poleg že omenjenega 
nogometnega igrišča, še ureditev 
garderobnih prostorov, sanitarij, fit
nesa, manjšega gostinskega lokala 
in v obstoječem spodnjem zidanem 
objektu mogoče celo kegljišča.
Dela se bodo začela, ko bodo za to 
zagotovljena sredstva.

Teniško igrišče
Občina je v letošnjem proračunu za
gotovila sredstva, ki so omogočala

začetek urejanja teniških igrišč. 
Da bi se igrišča lahko dokončala in 
pričela uporabljati, je bil sklenjen 
dogovor sTeniškim klubom Ajdov
ščina, ki je pomagal pri zagotovitvi 
manjkajočega denarja. Člani kluba 
so s pridobivanjem sponzorskih 
sredstev, članarino in z lastnimi 
delom igrišči dokončali.
Teniški klub je s sklepom občine 
dobil igrišči v uporabo. V pogodbi 
o oddaji v upravljanje občina od 
kluba zahteva, da za določene ka
tegorije (osnovnošolce, dijake, upo
kojence...) pripravi termine in tarife 
po nižjih cenah, za osnovnošolce in 
dijake pa šolo tenisa brezplačno. 
Dve teniški igrišči sta bili dokonča
ni v rekordnem času. Gre za igrišči 
z umetno travo, ki zagotavljata 
igranje tenisa čez celo leto in nizke 
stroške vzdrževanja.
Za umetno travo smo se odločili, 
ker peščena igrišča za ajdovsko 
okolje niso primerna, saj jih burja

preveč »pomete«, vzdrževanje je 
zahtevno, čez zimo pa so neupo
rabna.
Po oceni poznavalcev sta igrišči 
zelo kakovostni, z namestitvijo 
reflektorjev pa omogočajo maksi
malni izkoristek.

Kako postati član »kluba, cena 
in način uporabe igrišč.
S plačilom članarine 30.000,00 
-SIT postaneš član kluba, s člansko 
izkaznico pa prejme član 50 na
lepk za uro uporabe igrišča.
Za ženske je članarina polovico 
manjša, prav tako brezplačne ure 
igranja (25 ur). Člani kluba prej
mejo tudi ključ igrišča in klubskih 
prostorov, tako da lahko igrišče 
uporabljajo ob vsakem času. 
Prednost članov je tudi v tem, da 
se lahko igrišči, ko nista zasedeni, 
uporabljajo brezplačno.
Za nečlane je cena uporabe igrišča 
1000 SIT/h.

Študenti in dijaki lahko dobijo cenej
še ure preko KAŠ-a.
Za osnovnošolce in upokojence so 
med tednom do 14,00 ure na voljo 
igrišči po 300 SIT/h.
Igrišče se rezervira tako, da se nalep
ko, ki pomeni uro uporabe igrišča, 
nalepi v ustrezen kvadratek na te
denski razpored oziroma urnik.
Vse potrebne informacije so na raz
polago na oglasni deski kluba ob 
igrišču, oziroma vsak četrtek ob 
19.00.

Klub si je v letošnjem letu zastavil 
za cilj dokončno ureditev igrišč in 
pridobitev čim večjega števila čla
nov. V skladu s pogodbo z občino bo 
organiziral brezplačno šolo tenisa za 
mlajše kategorije. V ta namen je že 
posredoval vabila vsem osnovnim in 
srednjim šolam.

V. Durnik

Več o tej pobudi poglejt

civilna pobuda
http://www.zlatibiseri.org

1 JL Ulji 'feb* 1%, J.

Vsakemu državljanu Slovenije pripada renta v višini

11lOOO evrov mesečno
za ves čas življenja, to je od rojstva do smrti. 

Država ali njeni pravni nasledniki je dolžna
zagotavljati ta denar vsem Slovenkam in Slovencem,

dokler bomo obstajali.
mimmmmmmmmiimmimmiiim

Predlagatelj te pobude sem iz Ajdovščine.
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Ime in priimek: Naslov:

Rešitev izrežite iz Latnika in jo v kuverti do 16.07.2002 pošljite na naslov: Nova Nova d.o.o. Goriška 
cesta 17, 5270 Ajdovščina. Na sprednjo stran kuverte pripišite: križanka 2 !

Med izžrebance bomo razdelili: 1. nagrada: flaškon vina
2. nagrada: flaškon vina
3. nagrada: flaškon vina

Rešitev nagradne križanke št.l : vodoravno: z dušo, bon, medij, eda, risar, tros, kakav, pagat, oda, kloaka, 
riviera, Neva, Motovun, trajnost, on, napis, Danka, Rož, aneks, olein, averz, aditiv, FK, Napoli, Lovšin, 
Vipava, očka, teme, iskra, Irak, ton, Aar, nit, dajalnik. Ati, Are, nada

V uredništvo je prispelo 258 rešitev. Žreb je tri enakovredne nagrade namenil:

1. nagrada 2. nagrada 3. nagrada
Slejko Urška Fišar Tadej Simonič Ivan
Kidričeva 17 Batuje 58 Vipavski Križ 44
5270 Ajdovščina 5202 Črniče 5270 Ajdovščina

Izžrebanci naj pokličejo uredništvo na tel. št. 05 3680505, da se dogovorijo za prevzem nagrade.

/ 1894 %

(gl VIPAVA

Pohitite!
V poslovno- 

stanovanjskem 

objektu €3 

v Ajdovščini 

je na voljo 

samo še nekaj 

stanovanj in 

poslovnih prostorov.

Ri primorje Primorje Ajdovščina d.d.. 05 3fi 90 351, 36 90 331

VASI IN ZASELKI V ZGORNJI VIPAVSKI DOLINI
V prvi lik vpišite vodoravno štirinajst besed, kot jih zahtevajo opisi. Če črke iz prvega lika prenesete v drugi lik 
tako, kot kažejo številke v spodnjem desnem kotu, dobite v drugem liku, brano po vodoravnih vrstah, štirinajst 
vasi in zaselkov na Ajdovskem in Vipavskem.

Prvi lik: 1. izstrelek artilerijskega orožja, 2. tkanina prišita na notranjo stran suknjiča, 3. slovensko smučišče s 
televizijskim stolpom, 4. pomožna beseda ali afiks za izražanje določnosti ali nedoločnosti samostalnikov, 
slovnični člen, 5. nizek preval med Ljubljansko' in Celjsko kotlino, poznan po sladki dobroti, 6. središče Baške 
grape, 7. pokrajina v severovzhodni Sloveniji, 8. mojster za popravilo obutve, 9. grški otoki v Egejskem morju 
10. jasnost neba, 11. višek, največji dosežek, 12. mesto v srednji Dalmaciji, ob izlivu Krke v moije, 13. orodje za 
spravljanje raztresenega materiala na kup, 14. industrijsko predmestje Sarajeva

PRVI LIK

1
1 2 3 4 5 6 7

2
8 9 10 11 12 13 14

3
15 16 17 18 19 20 21

4
22 23 24 25 26 27 28

5
29 30 31 32 33 34 35

6
36 37 38 39 40 41 42

7
43 44 45 46 47 48 49

8
50 51 52 53 54 55 56

9
57 58 59 60 61 62 63

10
64 65 66 67 68 69 70

11
71 72 73 74 75 76 77

12
78 79 80 81 82 83 84

13
85 86 87 88 89 90 91

14
92 93 94 95 96 97 98

DRUGI LIK

1
58 24 62 2 33 13 87

2
89 12 84 7 52 35 21

3
85 9 67 49 75 32 91

4
8 25 70 4 79 26 55

5
39 46 10 5 82 90 65

6
43 95 66 28 16 3 54

7
17 30 6 37 64 97 20

8
45 18 53 59 71 96 81

9
73 40 74 78 68 77 61

10
92 47 29 93 19 83 34

11
22 14 69 98 88 42 72

12
36 31 41 80 60 51 1

13
57 15 56 27 11 48 76

14
23 44 38 94 86 63 50

Ime in priimek: Naslov:

Popravljate peščene ure? 
Brusite nože?
Vozite pesek?
Točite pivo?
Montirate savne?
Šivate kravate? 
Popravljate tiskalnike? 
Lovite ribe?
Tlačite zrak v gume? 
Režete kamen?
Barvate jajca?
Orjete njive?
Posojate denar?
Pečete kruh?
Oblate deske?
Ometate dimnike? 
Lepite tapete?
Sklepate zavarovanja? 
Čistite stanovanja? 
Varujete otroke?
Zidate hiše?
Oblikujete nakit? 
Izdelujete okna?
Sesate tepihe?
Pečete krače?
Predvajate filme?

Menjate zavorne ploščice? 
Cepite pse in mačke? 
Prevažate hlode?
Aranžirate darila?
Sadite paradižnike?

... in bi to radi povedali 
vsem v Vipavski dolini...?

...pravi naslov za Vasje: 
MARKETING Radia Nova 
in časopisa Latnik - tel:
05 368 05 05 in 041 630 311...

RADIO

94,8 Mhz
Rešitev izrežite iz Latnika in jo v kuverti do 16.07.2002 pošljite na naslov: Nova Nova d.o.o. Goriška 
cesta 17, 5270 Ajdovščina. Na sprednjo stran kuverte pripišite: številčnica !

Med izžrebance bomo razdelili: 1. nagrada: 3 glasbene zgoščenke
2. nagrada: 2 glasbeni zgoščenki
3. nagrada: 1 glasbena zgoščenka

Rešitev nagradnega kviza iz prejšnje številke: 1Č, 2E, 3L, 40, 5V, 6K, 7N, 8A, 9M, 10G, 1 IR, 12J, 13S, 
14P; PREGOVOR: Če človek ne ve kam gre, je vsak korak v pravo smer.
V uredništvo je prispelo 44 rešitev. Žreb je tri nagrade namenil:

1. nagrada (tri glasbene kasete) 
Konig Mirka 
Hruševje 93 
6225 Hruševje

2. nagrada (dve glasbeni kaseti) 
Šraml Danila 
Vipavski Križ 15/a 
5270 Ajdovščina

3. nagrada (ena glasbena kaseta) 
Raspor David 
Vrhpolje 96 
5271 Vipava

Izžrebanci naj pokličejo uredništvo na tel. št. 05 3680505, da se dogovorijo za prevzem nagrade.
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